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1. OPENING EN ALGEMEEN 

1.1 Opening

De voorzitter, mevrouw  Boelhouwer, opent deze eerste commissievergadering in 2017 met een woord 

van welkom. Gedeputeerde Pennarts is wegens verplichtingen afwezig, maar voor haar zijn er vooralsnog 

op deze agenda ook geen bespreekpunten.

1.2 Vaststellen agenda

 Na het verschijnen van de voorzittersmail is er nog een verzoek tot opwaardering van twee punten 

gekomen. Dit is bij wijze van uitzondering gehonoreerd, maar voortaan zal weer streng de hand 

worden gehouden aan de afgesproken deadlines.
 Per mail is de commissie geïnformeerd over het feit dat de PVV, na het antwoord van GS, van 

mening is dat behandeling van punt 3.4 niet langer noodzakelijk is. Het voorstel is dan ook om dit  

punt te laten vervallen.

Met in achtneming van het voorgaande, wordt de agenda vastgesteld. 

1.3 Mededelingen

 De  commissie  is  geïnformeerd  over  de  verdere  procedure  rondom  het  dossier 

Ondertunneling Maarsbergen en de momenten waarop de Raad van de gemeente Utrechtse 

Heuvelrug over dit onderwerp vergadert. Overigens vindt hierover morgen ten behoeve van 

PS een besloten vergadering plaats. 
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 Vanuit de Ontwikkelingsmaatschappij Utrecht is het verzoek gekomen om de statenleden te 

ontvangen  voor  een  werkbezoek.  De  voorzitter constateert  dat  de  commissie  daarvoor 

belangstelling heeft.
 Op 30 januari van 12.30-16.45 uur is er een expertmeeting Landbouwverkeer. De statenleden  

kunnen zich hiervoor nog aanmelden. 
 Eveneens vindt er op 30 januari a.s. van 17.00-20.00 uur een BOB-bijeenkomst plaats over  

onderwijs-arbeidsmarkt.  PS  hebben  hierover  informatie  en  een  verzoek  tot  aanmelding 

ontvangen. 
 Gedeputeerde Verbeek-Nijhof deelt mede dat er volop op de wegen gestrooid wordt, nu er 

sprake is van ijzel en vriesweer. Er is voldoende strooizout voorradig. In een weekend wordt 

er 40 ton zout verstrooid en een nieuwe bestelling aan zout is al uitgegaan. Ook de regiotaxi’s  

waren  op  de  weervoorspellingen  voorbereid.  De  chauffeurs  krijgen  slipcursussen  en  op 

gladde dagen worden er meer chauffeurs en voertuigen ingezet. Al met al constateert zij dat  

de weersomstandigheden niet tot grote vertragingen hebben geleid. Helaas heeft  zich in het  

vorige weekend wel een drietal ongelukken voorgedaan. Om ijsvorming aan de bovenleiding 

te  voorkomen,  rijden  er  lege  trams  op  de  routes.  In  het  vorige  weekend  was  de 

luchtvochtigheid zo hoog, dat dit niet goed lukte. In het afgelopen weekend heeft het er wel 

voor gezorgd dat de trams normaal konden blijven rijden.  In de provincie Utrecht rijden de  

bussen  met  all-weather-banden.  Daarnaast  hanteert  Syntus  een  winterweerprotocol  met 

regie  vanuit  de  verkeersleiding.  Spreekster  benadrukt  dat  er  ook  onder  deze 

weersomstandigheden heel hard wordt gewerkt om vertragingen voor reizigers te voorkomen 

en hun veiligheid te waarborgen. 

1.4 Verslag vergadering Statencommissie MME 14 november jl. 

Het verslag van deze vergadering wordt vastgesteld. 

1.5 Rondvraag

De  vraag  van  de  SP  over  de  toegankelijkheid  van  de  bussen  van  Syntus  komt  aan  de  orde  bij  

agendapunt 3.2.

De heer Van Essen memoreert dat GS vorig jaar hebben besloten om een bijdrage te leveren aan de 

reconstructie van de NRU (Noordelijke  Randweg Utrecht).  De gemeente  Utrecht,  het  BRU en de 

provincie Utrecht hadden ooit besloten ieder een derde deel van de regionale bijdrage voor hun  

rekening te nemen. Nu het BRU bij de provincie is gekomen, gaat het voor de provincie om ca. € 33 

miljoen die moet worden meebetaald. De reconstructie van de weg heeft tot doel de doorstroming te  

verbeteren en de invloed van de NRU op de omgeving te reduceren.  De reconstructie is volgens 

GroenLinks van bovenregionaal belang, gezien de effecten daarvan op de bereikbaarheid van de regio  

en de invloed van de weg op de omgeving en het landschap. Er worden drie rotondes vervangen door  

ongelijkvloerse kruisingen.  Het plan is  om één van die ongelijkvloerse kruisingen verdiept aan te 

leggen en de andere twee middels fly-overs. In de Utrechtse versie van het AD van 14 januari jl.  

stond het artikel “Overvecht de dupe van de Noordelijke Rampweg”. Daarin wordt betoogd dat de 

oplossing die nu is voorzien grote negatieve invloed zal hebben op de omgeving en de leefbaarheid in  

Overvecht. De keuze voor de fly-overs die ca. 6 meter hoog zullen zijn dicht bij de woonwijk is ook in  

de ogen van GroenLinks opmerkelijk, gezien het feit dat er op veel andere plaatsen is gekozen voor  
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verdiepte aanleg van dit soort ringwegen, bv. in Leidsche Rijn, de Bijlmer, de Zuid-as Amsterdam, 

Maastricht, Amstelveen. GroenLinks legt de volgende vragen aan GS voor:

1. Is de gedeputeerde het met hem eens dat de keuze, om slechts één van de drie kruispunten  

verdiept aan te leggen en voor de andere twee te kiezen voor fly-overs, een sub optimale 

oplossing is en het de vraag is of dit wel past in deze TOP-regio?
2. Hoe  beoordelen  GS  de  invloed  van  deze  twee  fly-overs  op  de  leefbaarheid  en  op  de 

geluidshinder in de aangrenzende wijken, op de recreatieve kwaliteit van het Noorderpark 

(Gagelbos, Gagelplas en Ruigenhoek), op de landschappelijke kwaliteit en het karakter van 

het naastgelegen NHWL?
3. Is de gedeputeerde bereid om met de gemeente Utrecht en het ministerie van Infrastructuur  

en Milieu in gesprek te gaan om gezamenlijk  te onderzoeken hoe alle drie de kruisingen  

verdiept of half verdiept kunnen worden aangelegd, wat daarvan de meerkosten zijn en hoe 

deze kunnen worden gedekt?

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof memoreert  dat  in  juli  2016  de  beschikking  is  afgegeven  voor  het 

verdiept aanleggen van de NRU, maar de afspraken daarover dateren reeds uit 2010. Sinds 2014 is er 

in het financiële budget van € 180 miljoen gekozen voor twee fly-overs en één verdiepte ligging;  

binnen het budget geldt dat als de optimale keuze. De provincie Utrecht heeft extra voorwaarden  

gesteld aan de leefbaarheid. Op dit moment lopen er nog effectstudies. De provincie heeft gesteld  

dat de leefbaarheid in de nieuwe situatie niet mag verslechteren ten opzichte van de huidige situatie. 

Omdat er een verdiepte ligging bij komt, is het aannemelijk dat de situatie rond leefbaarheid van de  

omgeving  zelfs  gaat  verbeteren.  Zij  wil  niet  terugkomen op  eerder  gemaakte  afspraken  over  de 

optimalisatie. Dat zou ook vreemd zijn, juist omdat de provincie strikte voorwaarden heeft gesteld 

binnen  het  beschikbare  budget  wat  betreft  de  leefbaarheid  van  de  omgeving;  die  mag  niet  

verslechteren ten opzichte van de huidige situatie. 

De heer Van Essen vindt het positief te vernemen dat er door de provincie aanvullende voorwaarden 

zijn gesteld. Inderdaad is het budget de beperking en dat laat  slechts één verdiepte gelijkvloerse 

kruising toe, zo begrijpt hij. Echter, het gaat hier om een kwestie van regionaal belang. Wellicht kan  

worden  onderzocht  of  het  rijk  toch  extra  middelen  beschikbaar  kan  stellen,  afhankelijk  van  de 

resultaten van de onderzoeken die nog lopen. Mocht het onderzoek opleveren dat de effecten op de 

leefbaarheid minder gunstig zijn, dan is dat wellicht een aanleiding om daarover alsnog het gesprek  

aan te gaan met gemeente en het rijk. Hij vraagt hoe de gedeputeerde daar tegenaan kijkt. 

De heer Mourik heeft begrepen dat de gemeente Utrecht bewust de regie over de reconstructie van  

deze weg wilde voeren. Het lijkt hem dan ook dat de gemeente nu aan zet is, ook in het proces.

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt dat de gemeente Utrecht het bevoegd gezag is  voor de 

NRU. De gemeente voert de planstudie uit en is verantwoordelijk voor de realisatie van het project.  

Dat  laat  onverlet  dat  ook  de  provincie  belang  heeft  bij  dit  project.  De  provincie  heeft  

effectrapportages en knelpuntenanalyses laten uitvoeren. Nog steeds komt de NRU daar als knelpunt 

in voor. De provincie heeft belang bij een snelle aanpassing van de NRU.

In 2014 was bekend dat er onvoldoende budget voor dit project beschikbaar was. Dat was de reden 

waarom de provincie in de onderhandelingen strak stuurde op de aanvullende voorwaarden. Dat is 

gelukt en haar is niet duidelijk met welke nieuwe opdracht zij op pad zou moeten gaan. 
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Op dit moment lopen de effectrapportages nog en daar wil zij nu niet op vooruit lopen. Zij houdt vast  

aan het eerder ingenomen standpunt. Binnen het beschikbare budget is er gekozen voor de meest 

optimale oplossing, zeker gezien de aanvullende voorwaarden die de provincie ten aanzien van de 

leefbaarheid heeft gesteld. 

1.6 Termijnagenda

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof verwijst  naar  het  fietspad  USP  richting  Zeist,  ten  behoeve  van  de 

verbetering  van  de  huidige  fietssituatie  en  het  stimuleren  en  het  opvangen  van  de  groeiende 

fietsmobiliteit. Gekeken is naar een goede nieuwe fietsroute. Ook heeft er een ecologisch onderzoek 

plaatsgevonden om de effecten van de aanleg van een dergelijk fietspad in beeld te brengen. Het 

nieuwe fietspad  loopt  door  een  zeer  kwetsbaar  gebied.  Inmiddels  is  besloten  het  onderzoek  te 

verruimen,  omdat  er  tijdens  eerder  onderzoek  meerdere  varianten  in  beeld  zijn  gekomen.  De 

besluitvorming  gaat  niet  alleen  over  de  ecologische  effecten,  maar  ook  over  de  fietsmobiliteit  

effecten  en  de  aanlegkosten.  Een  en  ander  wordt  nader  onderzocht,  in  goed  overleg  met  de 

gemeenten Zeist en De Bilt. 

De heer  Bosman constateert dat is toegezegd het fietspad in het Liesboschterrein versneld aan te 

pakken, echter, dit punt komt niet op de termijnagenda terug.

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof zal later op dit punt terugkomen. 

Zij vervolgt dat PS in oktober 2016 hebben gesproken over de inrichting van de N411. Dat heeft geleid 

tot een unaniem vastgesteld besluit. Afgesproken werd of kon worden nagegaan of de snelheid op de  

parallelweg kon worden teruggebracht. Inmiddels is er een procedure in gang gezet om de snelheid  

op de parallelweg terug te brengen naar 30 km/u langs de N411 tussen de Merenveldseweg en de 

Baan van Veccio,  vooruitlopend op andere werkzaamheden voor de herinrichting.  Er  worden op  

meerdere plaatsen borden met de nieuwe maximumsnelheid  geplaatst, tegelijk met het aanbrengen 

van  markeringen  voor  de  maximumsnelheid  op  het  wegvak.  Daarvoor  is  een  verkeersbesluit 

genomen en vooraf is dat getoetst bij de politie. Het verkeersbesluit wordt morgen gepubliceerd en 

ligt  dan 6  weken ter  inzage.  Als  alles  positief  verloopt  zou  dit  project  in  maart  kunnen worden  

uitgevoerd. 

De heer De Droog complimenteert de gedeputeerde met deze actie. 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof gaat in op de fietspad over de Lekbrug. In deze commissie is eerder 

gesproken over een fietspad over de Lek langs de brug bij Culemborg. Zij gaf toen aan dat dit fietspad  

voor GS geen prioriteit heeft en hoge kosten met zich meebrengt, terwijl de vervoersvraag laag is.  

Inmiddels heeft de gemeente Culemborg de provincie begin februari  uitgenodigd voor een ambtelijk 

overleg  om  de  mogelijkheden  dienaangaande  te  bespreken.  De  provincie  zal  daar  wel  aan 

deelnemen, maar de uitgangspunten van de provincie op dit punt zijn niet veranderd.

Ook werd er  in voorgaande commissievergaderingen gesproken over  de OV-bereikbaarheid  in de 

binnenstad van de gemeente Utrecht. De commissie heeft daarover een memo van haar ontvangen.  

Er wordt voorzien in een tijdelijke pendelbus in aanvulling op de ingestelde omleiding. Zij hoopt dat  

daarmee een helpende hand aan de tijdelijke situatie kan worden geboden. De kostenverdeling van  

de pendeldienst is in voornoemd memo terug te vinden. 

Zij bevestigt voorts dat het gaat om lijn 2.
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Mevrouw Hoek gaat in op de N201. De gedeputeerde zou zich beraden over de vraag of dit in een 

commissievergadering kan worden besproken. Zij vraagt of onderzocht wordt of kleine aanpassingen 

in de omgeving de verkeersdoorstroming kunnen verbeteren, bv. een doorgetrokken streep bij de  

opritten.

De voorzitter memoreert dat er over dit onderwerp een gesprek in maart wordt gepland.

Mevrouw Hoek verzoekt dit punt toch op de termijnagenda te plaatsen.

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof beaamt dat er in maart een bijeenkomst gepland staat over de N201. 

O.a.  zal  dan  informatie  worden  verschaft  over  de  onderzoeken  die  tot  nog  toe  hebben 

plaatsgevonden maar ook over de korte termijn maatregelen waar mevrouw Hoek op doelde. De 

N201 staat op de BO MIRT-agenda. Zodra er nieuws te melden is, los van de bijeenkomst in maart, zal  

zij dat aan de commissie doorgeven. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof komt voorts terug op de planning fietspad Liesbosch. Op dit moment 

wordt het plan voor de fietsverbinding uitgewerkt maar eerst moet er een planologisch juridische 

procedure worden doorlopen. De realisatie van deze fietsverbinding wordt eind 2017/begin 2018  

verwacht. De ingebruikname van het fietspad zou in 2018 kunnen plaatsvinden. 

De heer Van Essen memoreert dat de gedeputeerde in de vorige vergadering heeft toegezegd dat zij  

schriftelijk zou terugkomen op het fietspad Liesbosch. GroenLinks stelt het op prijs dat dit alsnog  

gebeurt. Eerder had hij begrepen dat er al voor het 1e kwartaal 2017 in een tijdelijke oplossing was 

voorzien voor dit knelpunt. De vraag is nu of met de huidige planning de tijdelijke oplossing al dan  

niet van tafel is. 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt dat er nog geen concrete planning was opgesteld. Wel is 

nagegaan of  het  fietspad los  van de andere maatregelen eerder zou  kunnen worden aangelegd,  

echter, dat blijkt alleen maar nadelen te hebben en levert geen versnelling op. Ook dan moet er een  

bestemmingsplanprocedure worden doorlopen en de provincie zou daarvan de trekker moeten zijn. 

Nu is de ontwikkelaar degene die de kosten voor zijn rekening moet nemen. Om die reden is besloten 

de oorspronkelijke planning te volgen, omdat dit voor de provincie meer voordelen oplevert. 

De heer Van Essen vraagt of de gedeputeerde het risico ziet dat deze planning  toch niet kan worden 

gehaald. 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt dat een en ander afhankelijk  is  van het verloop van de 

planologisch  juridische  procedure.  Komen  daar  zienswijzen  uit  voort,  dan  kan  er  wat  vertraging 

optreden.  Als  alles  voorspoedig  verloopt,  dan  is  de  verwachting  dat  het  fietspad  begin  2018  in  

gebruik kan worden genomen. 

De heer Wagenmans vraagt naar de stand van zaken evaluatie oostelijke ontsluiting Houten. Heeft er 

al een werkatelier tussen de provincie en de twee gemeenten plaatsgevonden?

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt  dat  het  eerste  werkatelier  achter  de  rug  is.  De 

samenwerking tussen RWS, de beide gemeenten en de provincie verloopt heel positief. Een tweede 

sessie is eind januari gepland. Alle mogelijkheden voor het autoluw maken worden in beeld gebracht.  

Ook wordt gekeken naar de wens van Bunnik wat betreft het verleggen van de N229. Na afloop van 

het  tweede  werkatelier  zal  er  eind  januari  gezamenlijk  een  terugkoppeling  over  mogelijke 

maatregelen worden gegeven. 
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De heer  De Droog vraagt of  de  termijnagenda eerder kan worden verstrekt,  dit  voor een goede 

voorbereiding van de vergadering. Benieuwd is hij naar de 60 km nota die is toegezegd. 

De  voorzitter antwoordt  dat  de  termijnagenda  donderdag  per  mail  naar  de  commissieleden  is  

verzonden.

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt  dat  de  notitie  over  het  provinciale  beleid  over  de 

afwaardering naar 60 km/u eerst door GS zal worden besproken. Daarna zal de notitie naar deze  

commissie worden gezonden. 

Voorts meldt zij dat er op 30 januari a.s. een bijeenkomst is gepland over het landbouwverkeer. De  

Tweede Kamer heeft nog niet besloten de snelheid van de landbouwvoertuigen naar 40 km/u te  

verhogen.  Afgesproken  is  wel  dat  er  in  de  provinciale  programma’s  over  verkeersveiligheid  ten 

behoeve van scholen, een bewustwording voor kinderen in het lespakket zal worden verwerkt over  

de risico’s van de landbouwvoertuigen.

De heer Schaddelee meent dat er nog een pilot over het landbouwverkeer gaande is. Gedeputeerde 

Verbeek-Nijhof bevestigt dat er drie pilots gaande zijn in Wijk bij Duurstede, Harmelen en Utrecht-

West. Een bredere pilot vindt er in Kamerik plaats.

De heer  Van Essen komt terug op het fietspad USP-Zeist. Hij vraagt wanneer daarover kan worden 

gesproken. Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt dat dit onderwerp medio maart/april  aan de 

orde kan worden gesteld. 

2. MILIEU

2.1 Statenbrief motie (119) Leren voor windenergie met draagvlak

De fractie van GroenLinks heeft om bespreking van deze statenbrief gevraagd. 

De heer  Van Essen is verheugd te lezen dat de provincie op grond van de zeer breed aangenomen 

motie van december 2015 proactief met veel gemeenten in gesprek is gegaan om gemeenten te 

ondersteunen  in  het  realiseren  van  draagvlak  voor  de  windambitie.  Reden  om  dit  punt  nu  te 

agenderen is dat GroenLinks graag van de gedeputeerde hoort of de aanpak en het overleg met  

gemeenten  effect beginnen te sorteren. Hij vraagt om inzicht hoe de verschillende initiatieven voor 

windmolens in de provincie Utrecht er nu voor staan en of het de gemeenten lukt daarvoor draagvlak 

te creëren. Krijgt de windambitie de wind in de rug? Hij vraagt wanneer PS een overzicht kunnen  

verwachten van de verschillende projecten en de verwachtingen ten aanzien van het halen van de 

ambitie op dit vlak. 

Gedeputeerde Van den Berg bevestigt dat de provincie de nodige gesprekken met gemeenten heeft 

gevoerd. Er liggen bij gemeenten vele windenergie-initiatieven maar ook zijn er initiatieven afkomstig 

van  energieproducenten,  van  individuen,  van  agrariërs,  van  samenwerkende  bedrijven  en 

samenwerkende  burgers.  Hij  constateert  tijdens  de  ambtelijke  en  bestuurlijke  overleggen  het 

volgende:

 Gemeenteraden die zoekende zijn hoe met windenergieambitie moet worden omgegaan

 Verschillende opvattingen in de colleges van B&W

 Raden die voorstander zijn maar colleges van B&W die bezwaar hebben.

6



De provincie tracht de voor- en nadelen goed voor het voetlicht te krijgen met behulp van de inzet 

van het provinciale instrumentarium, bv. de GIS-tafels en het kaartmateriaal. De provincie organiseert  

tafels  waar  informatie  kan  worden  uitgewisseld  en  recentelijk  is  besloten  NMU  in  te  zetten  in 

gemeenten voor het vlot trekken van processen en het informeren van inwoners. 

Deze week heeft spreker overleg met de wethouders windenergie van de provincie Utrecht. Er is een 

programma vormgegeven waarin de juridische en ruimtelijke aspecten worden belicht, alsmede het  

participatietraject.  De provincie heeft afgesproken dat windenergie  alleen mogelijk  is  wanneer er  

sprake is van draagvlak in de gemeenteraden, echter, dat is een taai proces. Hij vindt het jammer dat 

in december concrete projecten in Amersfoort, Houten, Utrecht en Lopik vertraging oplopen omdat 

er nader onderzoek door de raden gewenst is. Houten heeft nog een afwikkeling met het onderzoek 

naar de gevolgen van het eerste windmolenpark. Houten gaat zijn inwoners eind van deze maand 

informeren over de wijze waarop met het evaluatieonderzoek is omgegaan en hoe zij toch door wil 

gaan met een volgend windmolenpark. Wijk bij Duurstede wil ook concreet met initiatieven aan de 

gang. Beide gemeenten zullen initiatieven met elkaar moeten afstemmen zodat ze niet in elkaars  

vaarwater geraken. De gemeente Utrecht start met stadsgesprekken over de energieopwekking, o.a.  

in de polder Rijnenburg.

Rijk en gemeenten vragen ook wel om een meer krachtdadig optreden van de provincie, bv. met het  

inzetten van instrumentarium. Dat kan via een Inpassingsplan of via de Energiewet van het rijk. GS  

hebben in het coalitieakkoord afgesproken dat er in 2017 zal worden bezien of de ambities in 2020 

kunnen worden gehaald. Hij vreest dat, wanneer het huidige tempo niet wordt versneld, de ambities  

in 2020 waarschijnlijk niet zullen worden gehaald. Overigens laat de nieuwe PRV meer ruimte  om op  

andere  plekken  windenergie-initiatieven  te  ondersteunen  mits  dit  niet  conflicteert  met  andere 

provinciale ruimtelijke belangen. Die effecten moeten nog worden bezien.

De gedeputeerde zegt toe dat hij de commissie binnenkort een overzicht van de actuele stand van 

zaken zal geven. Ook zal hij t.z.t. bij deze commissie langskomen met de vraag hoe de versnelling van 

ambities ten opzichte van 2020 kan worden gerealiseerd, een en ander conform het coalitieakkoord. 

Gewerkt wordt aan verschillende windenergie initiatieven in Amersfoort, Bunnik, Zeist, Ronde Venen,  

Houten, Lopik, Nieuwegein, Utrecht, Vianen, Wijk bij Duurstede en Woerden. In de Tweede Kamer is 

een  motie  door  PvdA  en  SP  ingediend  en  gesteund  door  vrijwel  alle  partijen  (waaronder  ook  

GroenLinks) met betrekking tot het windmolenpark Zuid-oost Drenthe. Dat heeft ertoe geleid dat de 

Kamer, contrair aan de Minister, heeft gesteld dat er even pas op de plaats met de windmolens moet  

worden gemaakt. Dat is in politiek bestuurlijk Nederland wel aangekomen, temeer daar dit gevolgen  

heeft voor het handelingsperspectief van de provincies.

De heer Van Essen vraagt welke gemeenten nog niet bezig zijn met windenergie. Zijn fractie ziet uit  

naar de nadere informatie.

Mevrouw Hoek geeft aan dat er in haar gemeente een locatie “in de diepvries” zit, die door niemand 

gewenst wordt. Wordt er in het participatietraject voor gemeenteraden de mogelijkheid geboden een 

ander  voorstel  aan  te  reiken?  Voorts  vraagt  zij  of  GS  zaken  dwingend  willen  gaan  opleggen  of  

bedoelde de gedeputeerde daar iets anders mee? In feite gaat het hier om de vraag hoe er energie 

kan worden verkregen zonder de fossiele brandstoffen verder te verbruiken. Wordt in dit proces ook  

nagedacht  over  mobiele zonne-energie,  dus ook over  andere vormen van energieopwekking dan 

alleen windenergie?
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De heer  Ubaghs memoreert dat de PVV tegenstander is van windenergie. Hij is blij dat er in ieder 

geval twee gemeenten niet in de opsomming zijn genoemd. Hij hoorde dat de gedeputeerde sprak 

over “wethouders windenergie”. Hij hoopt dat dit geen hoofdtaak van die wethouders is, maar slechts 

een neventaak.

De heer Travaille merkt op dat in de samenvatting van de statenbrief staat: “Aan het verzoek van de  

deelnemers om een vervolg te geven aan deze werkvorm met als doel bestuurlijke dilemma’s verder 

te verkennen zullen wij invulling geven.” Hij vraagt of dit de bijeenkomst is van a.s. vrijdag waar de 

gedeputeerde op doelde. Hij constateert dat de gedeputeerde dit bevestigt. 

Voorts constateert de heer Travaille dat er een evaluatie van de Houtense situatie is geweest.  Hij 

vraagt wat de provincie nu gaat doen, zodat de windenergieopgave kan worden gerealiseerd, anders 

dan voor die evaluatie. Wat heeft de provincie daarvan geleerd?

Gedeputeerde  Van  den  Berg antwoordt  mevrouw Hoek dat  andere  locaties  of  ijskastlocaties die 

binnen de PRS passen, kunnen worden aangereikt,  mits daarvoor in de gemeenteraad voldoende 

draagvlak bestaat. Een PIP kan dwingend worden opgelegd evenals de rijkscoördinatieregeling, zij het  

dat dit door het rijk wordt toegepast. Hij wil hierover a.s. vrijdag in gesprek gaan met de wethouders  

van windenergie, o.a. wat de consequenties zijn en wat dat juridisch betekent en of dat de meest 

effectieve werkwijze is. Er zijn inderdaad allerlei andere energievormen denkbaar, maar daar is het 

energieprogramma voor bedoeld. In dit kader gaat het specifiek om wind. Voorts geeft hij aan dat de  

wethouders windenergie meer in hun portefeuille hebben dan alleen maar windenergie. 

In Houten werd gewerkt met een beleidsprogramma en een uitvoeringsprogramma, dat verder ging 

dan wet- en regelgeving. De gemeente heeft daarmee in eigen voet geschoten. De handhaving heeft 

veel consequenties gehad. De provincie heeft daar zeker van geleerd en heeft dat ook naar andere 

gemeenten uitgedragen. Amersfoort heeft daar ook lering uit getrokken. O.a. zijn provincie en de  

gemeente Amersfoort op werkbezoek in Deventer geweest. De overtuiging is dat nadere eisen, die  

feitelijk niet uitvoerbaar en handhaafbaar zijn, niet moeten worden gesteld. Die les is uit de Houtense 

evaluatie  geleerd.  De  gemeente  Houten  heeft  de  provincie  om  ondersteuning  gevraagd  om  het 

gesprek met bewoners weer aan te gaan. Dat is gebeurd. Ook is er een mediation-traject opgezet en  

zijn de overige wethouders geïnformeerd. 

De  heer  Travaille vraagt  of  GS  ook  denken  aan  een  soort  Utrechtse  compensatieregeling  voor 

omwonenden van windenergie teneinde processen te versnellen.  

Gedeputeerde  Van den Berg antwoordt dat Bos en Van Rijn businesscases rond windenergie gaan 

bespreken.  In  dat  kader  worden  ook  verdienmodellen  voor  gemeenten  en  initiatiefnemers  en 

subsidieregelingen meegenomen. Zo is een vraag hoe een deel van de energierevenuen in overleg  

met een energiemaatschappij kan worden afgeroomd en naar een groenfonds kan terugvloeien. Ook 

kan gedacht worden aan andere constructies die aan de lokale  gemeenschap ten goede komen.  

Dergelijke concepten worden zeker meegenomen. 

De voorzitter rondt hiermee de bespreking van dit agendapunt af. 

Zij draagt de voorzittershamer over aan de heer Jansen. 

3. MOBILITEIT 

3.1 Stand van zaken grote projecten
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Gedeputeerde Verbeek-Nijhof deelt het volgende mede.

Rondweg Veenendaal-oost

Er is een second opinion gevraagd over de problematiek op de N233, rondweg Veenendaal-oost. De 

resultaten daarvan worden morgen aan GS gepresenteerd. Daaruit blijkt dat de eerder gesignaleerde  

knelpunten nog steeds aanwezig zijn. GS zullen voorts bespreken of er een planstudie  moet komen 

om  alle  mogelijke  oplossingsrichtingen  goed  in  beeld  te  brengen.  De  commissie  kan  hierover 

binnenkort een informatiebrief tegemoet zien. 

Stand van zaken regiotaxi

12 en 20 december jl. was er een noodzaak om de commissie te informeren, omdat het niet goed 

ging met het functioneren van de regiotaxi Utrecht, perceel 1. De kwaliteit  van de uitvoering liet 

destijds te wensen over en daarover zijn enkele bestuurlijke gesprekken gevoerd. De gedeputeerde is 

blij te kunnen melden dat de kwaliteit van de uitvoering van het contract, dankzij de maatregelen uit  

het  verbeterplan,  aanzienlijk  is  verbeterd.  De stiptheidcijfers  komen gemiddeld  op het  gewenste 

niveau van 95% uit. Ook is het aantal klachten afgenomen. Op 20 februari a.s. spreken de wethouders  

en zij met DVG. Het ziet er nu naar uit dat het contract met DVG kan worden voortgezet. Zij zal hierop 

na 20 februari terugkomen. 

De heer Wagenmans ziet met belangstelling het vervolg na 20 februari af. Hij vraagt of er inzicht is in  

de vraag hoeveel cliënten er verloren zijn gegaan door de ontwikkelingen rond de regiotaxi. Is er 

sprake van minder intensief gebruik, hebben gebruikers minder vertrouwen in de regiotaxi?

De heer Mourik vraagt naar de stand van zaken ten aanzien van de tidal-flow, gelet op de bijeenkomst 

die daarover a.s. woensdag in Rhenen wordt gehouden.

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof laat weten dat zij de vraag van de PvdA over de regiotaxi bij DVG zal  

neerleggen, wellicht heeft de organisatie meer informatie over het aantal reizigers. Ook intern zal zij  

dat nagaan. Overigens hebben ook de commissieleden de emails gezien van gebruikers die aangaven  

het vertrouwen in de regiotaxi op dat moment te zijn kwijt geraakt. Zij durft dan ook niet te stellen 

dat alle oorspronkelijke gebruikers nog steeds van de regiotaxi gebruik maken. Gelet op de actuele 

stiptheidcijfers, presteert de regiotaxi nu volgens plan. 

A.s. woensdag is er een informatiebijeenkomst over de tidal-flow, bedoeld voor omwonenden.  Het is  

op dit punt lange tijd stil geweest, ook voor de gemeenteraden. Informatie zal worden verstrekt over 

de marktconsultatie, aangezien de stalen brug niet geschikt is voor de tidal-flow, zodat er voor  een 

andere stalen brugconstructie moet worden gekozen. Over de kosten daarvan vinden gesprekken 

plaats  met  RWS.  De  verkeerskundige  onderzoeken  worden  momenteel  uitgevoerd.  De  provincie 

Gelderland  zal  het  onderzoek  naar  de  tweede  oeververbinding  naar  voren  halen.  De 

gemeenteraadsleden en de omwonenden zullen daarover een terugkoppeling ontvangen. Ook zal de 

gedeputeerde de aanwezigen op dat moment bijpraten over de Achterbergsestraatweg, de N233, en  

de keuzes die het college van GS nu heeft gemaakt. De commissie is daarover reeds geïnformeerd. 

Ook de commissieleden zijn welkom tijdens de bijpraatbijeenkomst van a.s. woensdag. 

3.2 Syntus

De voorzitter geeft eerst het woord aan de insprekers namens Rover, de heren Marcus en Calveen. 
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De heer Markus leest een inspraakreactie voor namens de twee Rover-afdelingen die in de provincie 

Utrecht actief zijn, nl. de regio’s Amersfoort en Utrecht. Deze inspraakreactie wordt als bijlage aan dit  

verslag toegevoegd. 

De voorzitter geeft de commissieleden gelegenheid vragen te stellen aan de insprekers. 

De heer Schaddelee begrijpt dat Rover op het standpunt staat dat er onvoldoende tijd en ruimte was  

om te polderen en overleg te voeren over de wijzigingen in Leusden. Hij vraagt dienaangaande om 

een nadere toelichting. 

De heer Van Essen hoorde het pleidooi dat de provincie zich actief moet inzetten om het vertrouwen  

van de reizigers te herstellen. Hij vraagt dienaangaande om nadere concretisering. 

De heer IJssennagger vindt het jammer dat de insprekers alle bezwaren die geuit zijn naar aanleiding  

van de nieuwe dienstregeling op één hoop gooien, tezamen met de bezwaren die voortkomen uit de  

wijze van uitvoering. Duidelijk is dat reizigers die te maken krijgen met snellere verbindingen niet 

zullen klagen. Hij vraagt dienaangaande om een duidelijk onderscheid in de klachten. Wat blijft er  

uiteindelijk over van de klachten over de dienstregeling?

Mevrouw Schneiders sluit zich aan bij de reeds gestelde vragen. De insprekers zijn van mening dat 

een eerste indruk nooit meer kan worden herhaald. Wellicht is dat toch wel mogelijk. Kan er na deze  

valse start toch nog een nieuwe start worden gemaakt?  

De heer Bosman laat weten dat het betoog van Rover volledig aansluit bij de mening van de SP. 

De heer  Joustra heeft een andere indruk gekregen dan zojuist door de insprekers naar voren werd 

gebracht.  Hij  heeft in  diverse zaaltjes met  reizigers  gesproken over  de nieuwe dienstregeling.  Hij  

vraagt of Leusden een andere soort benaderingspoging heeft gedaan richting provincie dan andere 

gemeenten.

De heer Travaille vraagt of Rover in de klachten een (positieve) ontwikkeling ziet.

De heer Wagenmans sluit aan bij de vraag van de PVV. Wat zijn de problemen die voortkomen uit de  

slechte start en wat zijn de andersoortige problemen die met routes e.d. te maken hebben? Hoe 

kunnen deze worden aangepakt bij de herinrichting van lijnen na een half jaar of een jaar? Gesteld 

werd dat bij ingrijpende veranderingen van lijndiensten er een periode van een jaar moet zijn waarin  

die veranderingen niet worden doorgevoerd. Kan dat als voorwaarde bij een nieuwe aanbesteding 

worden gesteld? Hij heeft daar geen beeld bij. Hoe ziet Rover dat?

Mevrouw Hoek memoreert dat er, na het indienen van een aantal klachten van scholieren, toch een 

oplossing door de vervoerder is gevonden door het inzetten van een extra schoolbus vanuit Loenen 

aan de Vecht naar Hilversum. Zij vindt dat een goede zaak. Zij heeft dat gemeld aan Rover die daar  

ook over verheugd was. Er zijn ook tevreden reizigers, bv. als gevolg van het doortrekken van een 
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buurtbus  naar  het  centrum.  Overigens  onderkent  ook  mevrouw  Hoek  dat  er  nog  steeds 

verbeterpunten zijn. 

De heer  Calveen licht toe dat, als er iets mis gaat, dat bijna altijd op de communicatie is terug te 

voeren. Rover mocht in dit geval de informatie niet binnen het ROCOV delen, maar ook niet met  

derden. De deskundigen van Rover mochten die informatie dus niet tijdens bijeenkomsten naar voren  

brengen, dit naar aanleiding van de opmerking van de heer Joustra. 

De vorige vervoerder heeft feitelijk geen afscheid genomen en heeft in de bussen ten behoeve van de 

reizigers niet aangekondigd dat er een nieuwe vervoerder aan zou komen. De nieuwe vervoerder  

heeft niet de kans gekregen, bv. in een huis aan huis blad, veranderingen tijdig aan te kondigen. Het  

gevolg was dat er bij opgeheven haltes mensen stonden te wachten. Bij een goede voorbereiding en 

communicatie hadden dergelijke knelpunten kunnen worden voorkomen. 

De heer Markus komt terug op de opmerking van de heer Joustra. De consumentenorganisatie heeft 

een wettelijke adviesrol, maar dat ligt bij een concessiewisseling wel ingewikkeld. ROCOV zal daar 

nader  op  ingaan.  Echter,  Rover  krijgt  als  consumentenorganisatie  eerst  de  klachten  binnen  van 

ontevreden reizigers. Daarom was hij blij met de opmerking van mevrouw Hoek dat er wel degelijk  

reizigers zijn die tevreden zijn over de nieuwe dienstregeling. Hij beaamt dat er in deze provincie veel  

gebruikers  van  het  OV  zijn  die  duidelijk  verbeteringen  onderkennen.  Echter,  deze  zijn  wel 

ondergesneeuwd door negatieve ervaringen.

Op de vraag van de heer Schaddelee, licht hij toe dat, wanneer wordt overwogen in een stad de  

bussen op een andere manier te laten rijden, er eerst overleg is met de wijkcommissie,  er vervolgens  

een  inspraakronde  wordt  georganiseerd  en  er  een  enquête  wordt  uitgezet,  een  en ander  wordt  

getoetst door een adviesbureau. Vervolgens wordt in de loop van een paar maanden het draagvlak 

getoetst.  Dat  is  in  Leusden  niet  gebeurd  terwijl  daar  in  de  dienstregeling  een  forse  ingreep  is  

gepleegd. Een grote wijziging doet zich ook voor in de dienstregeling tussen Vinkeveen en Wilnis.  

Normaal gesproken wordt daarover eerst uitvoerig en breed met de vervoerder gesproken, alvorens 

maatregelen uit te voeren. Voor een dergelijk proces kan men wel een jaar de tijd nemen. Bij een 

nieuwe concessie is dat lastig, omdat men gebonden is aan het bod van de inschrijver. Daarin kan niet 

al te veel meer in worden veranderd, omdat dit veel juridische problemen zou opleveren. Om die  

reden stelt Rover voor gedurende het eerste jaar van een nieuwe concessie geen grote ingrijpende 

wijzigingen door te voeren. Wel kan de nieuwe vervoerder gaan rijden en gedurende dat eerste jaar 

met  de  bevolking  in  gesprek  gaan.  Belangrijk  is  het  dat  de  leerpunten  uit  deze  laatste 

concessiewisseling t.z.t. naar de nieuwe PS-leden worden overgedragen. 

De heer Calveen komt terug op de vraag hoe het vertrouwen van de reiziger in het busvervoer kan 

worden hersteld. Dat is mogelijk via een ronde tafel overleg. Hij constateert uit de brief van GS dat 

ieders  rol  wordt  becommentarieerd,  echter,  GS  toetsen de eigen rol  niet.  Wellicht  ligt  daar  een 

belangrijke kans voor de provincie om te onderkennen dat ook de provincie in dat proces een rol  

heeft  gespeeld.  De  provincie  zou  kunnen  nagaan  hoe  zij  kan  bijdragen  aan  herstel  van  het  

vertrouwen. 

Gevraagd werd naar de actuele ontwikkelingen. De nieuwe vervoerder nodigt uit duidelijk aan te  

geven wat  er  kan worden verbeterd en is  bereid aanpassingen te  doen om die verbeteringen te 

bewerkstelligen. Syntus werd met het probleem geconfronteerd dat ze veel minder chauffeurs kon 

overnemen dan aanvankelijk werd gedacht. De informatie over het over te nemen personeel kwam 
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pas in de laatste week voor de overname vrij.  Op het laatste moment moesten er chauffeurs van 

uitzendbureaus worden aangetrokken. Veel van die chauffeurs hebben met de plattegrond in de hand  

achter het stuur gezeten, soms werden ze door passagiers over de route geïnformeerd. Na een aantal  

weken  loopt  dat  gelukkig  goed  en  zijn  de  vertragingen  aan  het  afnemen.  Bussen  zijn  overhaast 

aangekocht, de bestemmingsaanduiding was ook niet altijd correct door fouten in de montage. Ook 

dat  is  aan het  verbeteren.  Spreker  stelt  dat  Syntus  een welwillende vervoerder is  die  in  is  voor 

verbeteringen. 

De heer  Joustra vraagt of de insprekers van oordeel zijn dat hij, als volksvertegenwoordiger, beter 

contact met de ROCOV of Rover had kunnen opnemen dan in gesprek te gaan met reizigers over de  

nieuwe dienstregeling.

De heer Calveen antwoordt dat de heer Joustra altijd welkom is om contact op te nemen met Rover.  

Echter,  in  die  zaaltjes  zijn  niet  alleen  reizigers  aanwezig,  maar  ook  omwonenden  of  andere 

belanghebbenden, zoals winkeliers, die een mening hebben over de buslijnen. Het gaat altijd om het  

samenspel van mensen die elkaar moeten zien te vinden.

Gevraagd  werd  naar  het  splitsen  van  soorten  klachten,  met  name  de  klachten  over  de  nieuwe  

dienstregeling  en  de  uitvoering.  Hij  zou  die  klachten  heel  graag  willen  splitsen  om  te  kunnen 

beoordelen waardoor die klachten zijn veroorzaakt. Achteraf kan men dat heel moeilijk terughalen. 

Het zou goed zijn daarvoor een stagiaire in te schakelen. 

De heer Joustra deelt mede dat in hij voorkomende gevallen direct contact zal opnemen met Rover. 

Dan  weet  hij  zeker  dat  de  communicatie  geen  hindernis  is  tussen  volksvertegenwoordiging  en 

consumentenvertegenwoordiging. 

De voorzitter dankt de insprekers voor hun bijdrage.

Vervolgens geeft hij het woord aan de commissie.

De heer  Bosman stelt een vraag over de toegankelijkheid van de Setra-bussen. Inmiddels heeft hij  

diverse chauffeurs gesproken. Gedeeltelijk steken zij de hand in eigen boezem. De nieuwe vervoerder  

was eigenlijk  nog niet  klaar.  De nieuwe bussen komen pas in maart beschikbaar,  terwijl  de oude 

bussen nu nog worden gebruikt. Één chauffeur moest zelfs zes keer overstappen in een andersoortige  

bus, terwijl iedere bus een eigen bediening heeft. Iedere keer moeten de chauffeurs op een andere  

manier aan het perron parkeren. Als het wagenpark helemaal klaar is, en de chauffeurs steeds met  

dezelfde  bussen  rijden,  verwachten  de  chauffeurs  dat  er  op  dit  gebied  vooruitgang  kan  worden 

geboekt. De chauffeurs vinden het belangrijk dat ze duidelijke regels meekrijgen waar iedereen zich 

aan moet  houden.  Er  zijn  erg  veel  klachten  binnengekomen,  ook bij  de  SP.  Naar  aanleiding  van  

opmerkingen  van  de  provincie,  heeft  de  SP  zoveel  mogelijk  mensen  doorgestuurd  naar  het 

klachtenloket van Syntus. Nu laten reizigers weten dat ze wel een klacht hebben ingediend, maar dat  

er zoveel klachten zijn binnengekomen dat Syntus niet meer tijdig kan reageren. 

De heer Wagenmans vraagt zich af hoe deze valse start kan worden hersteld. PS waren van tevoren 

door de gedeputeerde geïnformeerd over de ontwikkelingen ten aanzien van de overgang. De PvdA 

had het vertrouwen dat  GS daar redelijk  optimistisch tegenaan keken,  ondanks het  besef  dat  er  

overgangsproblemen zouden zijn. PS waren daar wel op voorbereid. Spreker is echter teleurgesteld 

door het grote aantal verschillende typen klachten. De klachten hebben bv. ook te maken met gedrag 
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van chauffeurs, zoals gehandicapten die hun rollater buiten de bus moesten laten staan en nog meer 

absurde situaties die met Syntus in verband worden gebracht.  Hij vraagt zich af hoe het vertrouwen  

van  de  reiziger  weer  kan  worden  hersteld.  Hij  proeft bij  Rover  dat  ze  te  maken heeft met  een  

welwillende  vervoerder  en dat  biedt  perspectief.  Toch  valt  er  veel  te  doen als  het  gaat  om het  

herstellen van vertrouwen bij o.a. de gemeenten Amersfoort en Soest die brieven naar de provincie 

hebben gezonden. Nagegaan moet worden hoe de provincie daarmee moet omgaan. Samen met de 

SP heeft de PvdA gevraagd waarom niet alle chauffeurs, die voorheen op regiobussen reden, zich 

konden laten omscholen tot chauffeur op de grote bus, terwijl de bezetting van de grote bussen een  

urgent probleem was, zoals ook uit de informatie van Rover blijkt. Uit berichten blijkt dat Syntus  

richting chauffeurs soms wel erg kort door de bocht heeft gereageerd. De SP en de PvdA hebben nog  

geen  antwoord  op  de  schriftelijke  vragen  ontvangen.  Hij  hoort  graag  hoe  de  gedeputeerde  met 

voornoemde problemen omgaat.  Het  is  verwarrend  dat  men enerzijds  te  maken heeft met  een 

welwillend bedrijf, maar anderzijds verontrustende signalen krijgt.

Ook naar aanleiding van de knelpunten met de regiotaxi is zijn vraag welke lessen de provincie moet  

trekken uit de aanbestedingstrajecten die zijn gevolgd als het gaat om het busvervoer en die bij de 

volgende aanbesteding kunnen worden meegenomen. De suggestie is gedaan om niet zonder meer 

tot  ingrijpende  maatregelen  over  te  gaan,  maar  de  nieuwe  vervoerder  en  de  reizigers  bij  het  

vervolgproces te betrekken, waardoor overgangsproblemen minder indringend worden. In feite is dat  

zo gebeurd met de evaluatie van het reisplan 2017 dat een tamelijk indringend inspraakproces had en  

hij heeft het gevoel dat dit tot meer maatwerkoplossingen heeft geleid. Hij vraagt de gedeputeerde  

dergelijke elementen te gaan inventariseren, zodat daar lessons learned uit gefilterd kunnen worden.  

Het zou goed zijn die met elkaar te delen, om zo valkuilen in een nieuwe aanbesteding te vermijden. 

De heer  Van Essen begrijpt dat Syntus veel minder chauffeurs overkreeg van Connexxion dan werd 

verwacht. Dat is voor hem nieuw en hij vraagt hoe dat mogelijk is. De communicatie naar de reiziger  

was moeizaam en veel daarvan is verklaarbaar, omdat heel laat bekend was dat Syntus de concessie 

ging rijden. Toch was al heel lang bekend dat de overgangstijd tussen oude en nieuwe vervoerder erg  

kort was. Zijn vraag is waarom de provincie niet proactiever heeft opgetreden om de communicatie 

beter te stroomlijnen. Ook GroenLinks krijgt het signaal dat veel knelpunten uit de eerste periode zijn  

opgelost, maar toch zijn er nog serieuze problemen over die om een oplossing vragen:

1. De  slechte  toegankelijkheid  van  de  bussen,  zoals  onlangs  ook  in  een  brief  van  de 

gedeputeerde werd gesignaleerd en waarin werd aangegeven hoe dat wordt opgelost.  Hij 

vraagt of  dat  ook met de belangenorganisaties is  besproken en hoe die daar  op hebben 

gereageerd.
2. GroenLinks heeft uit Soest veel klachten ontvangen over de buslijnen 70 en 74. Er zijn grote  

afwijkingen  in  de  dienstregeling,  daardoor  zijn  er  slechte  aansluitingen  en  een  laag 

voorzieningenniveau in avond en weekend voor delen van Soest.
3. In Soest rijden bussen structureel te hard door de bebouwde kom. Soms zijn er snelheden 

van 65 km/u geconstateerd. GroenLinks vindt dat onacceptabel.

Hij vraagt of de gedeputeerde samen met Syntus bezig is deze problemen aan te pakken en zicht 

heeft op de vraag wanneer een en ander is opgelost.

De heer V.d. Dikkenberg sluit zich aan bij de reacties van andere fracties. Ook uit de reactie van Rover  

blijkt dat het belangrijk is dat de provincie de hand in eigen boezem steekt. Wellicht hebben PS bij de  
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vorige aanbesteding teveel gaten overgelaten die nu door de markt worden ingevuld. Een lijstje met  

lessons learned lijkt hem heel goed om die gaten in voorkomende gevallen vooraf te dichten.

Er werd ook gereageerd naar  aanleiding  van een klacht  van een reiziger  over  de hoogte van de  

incheckapparatuur. Gesteld werd dat 1.60 meter de gemiddelde lengte van de reiziger is, echter, voor 

minder  validen blijft  die  apparatuur  minder  goed  bereikbaar.  Hij  hoopt  dat  bedoelde brief  geen 

standaard antwoord bevat. Het lijkt hem goed dat PS inzage krijgt in de antwoordbrieven. Hij sluit  

zich aan bij de vraag van de heer Van Essen wanneer de provincie weer in control is. Hij lijkt hem  

goed dienaangaande de datum van 1 mei 2017 te hanteren als nieuwe startdatum, temeer daar dan 

de winterperikelen voorbij zullen zijn. 

Mevrouw Schneiders sluit zich voor een groot deel aan bij de vragen die reeds zijn gesteld. Wel is zij 

voorzichtig  met  het  voorstel  om gedurende het  eerste  jaar  geen ingrijpende wijzigingen door  te  

voeren. Immers, ingrijpende wijzigingen komen voort uit behoefte onderzoeken en verkiezingen die 

in het programma van eisen worden meegenomen voor de nieuwe concessie. Wel is het belangrijk uit  

het overgangsproces lessen te trekken. Zij signaleert dat de OV-gebruiker lang niet altijd weet dat er  

een nieuwe vervoerder en een nieuwe dienstregeling komt. De reiziger heeft geen boodschap aan het 

juridische traject. Partijen zaten h.i. eigenlijk vast in een soort juridische houdgreep en er moet heel 

goed over worden nagedacht hoe dat anders kan. Meer tijd is in voorkomende gevallen nodig voor  

het creëren van draagvlak en meer ruimte is nodig voor de inspraak, maar in plaats daarvan waren 

partijen bezig met een stapel dossiers en een juridische houdgreep. Dat moet anders. Belangrijk is  

het dat PS de hand in eigen boezem steken.

Mevrouw Hoek signaleert dat niet alle chauffeurs bij Syntus een vaste eigen plek hebben gekregen. 

De voormalige chauffeurs van de buurtbussen zouden worden vervangen door vrijwilligers, althans, 

dat was de opzet. Zij heeft inmiddels vernomen dat de vaste chauffeurs een plek in de buurtbussen 

hebben gekregen, omdat er voor de buurtbussen geen vrijwilligers te vinden zijn. Veel van de huidige  

chauffeurs op de buurtbussen zijn in opleiding voor het groot rijbewijs. Zij vraagt of het mogelijk is  

het besluit te herzien om de buurtbussen door vrijwilligers te laten rijden. In de praktijk blijkt dat niet  

overal te werken. Beter is het de chauffeurs, die destijds ook al de buurtbussen reden, opnieuw een  

plek in de buurtbussen aan te bieden. 

De heer Travaille deelt mede dat de PvdD zich zorgen maakt over de toegankelijkheid van de bussen 

voor minder validen en ouderen. Hij vraagt of er vanaf maart nieuwe bussen gaan rijden die wel  

toegankelijk  zijn  voor  minder validen.  Is  dat  niet  het  geval,  dan is  zijn  vraag wat  er  nodig  is  en 

wanneer dat wordt opgelost. Steeds wordt gesproken over de reizigers, de kwaliteit van het OV voor  

reizigers en de dienstverlening. Als topregio dient Utrecht te zorgen voor top-OV en dat heeft alles te  

maken met een gezonde leefomgeving. Dat betekent dat alle klachten moeten worden opgelost maar  

ook moet ervoor worden gezorgd dat de OV-verbindingen top zijn. Een reiziger die in een bus met  

slechte dienstverlening wordt geconfronteerd stapt uit en betrokkene zal niet snel weer met een bus 

meegaan. Tegelijkertijd is het heel moeilijk nieuwe passagiers voor het OV aan te trekken. De klachten 

zijn een grote klap voor duurzame mobiliteit. Hij vraagt hoe dat weer kan worden rechtgebreid. Kan 

er een nieuwe start worden gemaakt en kan er worden voorzien in een sterke OV-verbinding in deze  

regio? 
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De heer  Schaddelee merkt op dat er naast de kritiek op Syntus ook lovende woorden zijn over de  

nieuwe concessie. Het is dan ook niet alleen maar treurnis. Syntus en de provincie werken aan de 

proceskant nu hard aan een oplossing. De ChristenUnie heeft het vertrouwen dat dit goed komt.  

Belangrijk is het meer aandacht aan de communicatie te besteden. Hij stelt voor een campagne te  

starten waarmee richting reiziger duidelijk wordt gemaakt dat er sprake was van aanloopproblemen, 

dat er aan oplossingen wordt gewerkt en dat de provincie het vertrouwen heeft dat dit goed komt. Hij  

vraagt of de provincie voor een dergelijke vertrouwenscampagne het initiatief kan nemen, immers,  

de  provincie  heeft  daarvoor  de  middelen  en  is  daarvoor  als  concessieverlener  deels  aan  zet. 

Aansluitend is zijn vraag in hoeverre een deel van de rekening daarvan kan worden neergelegd bij 

Connexxion, die toch steken heeft laten vallen.

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof memoreert dat bekend was dat er voor de nieuwe concessie een korte 

implementatieperiode  was.  Toch  had  zij  het  vertrouwen  dat  er  sprake  zou  zijn  van  een  meer  

gemakkelijke start dan nu het geval is geweest. Syntus rijdt nu een maand met de nieuwe concessie.  

Pas  eind  november  lag  er  een  juridische  uitspraak  en  de  vertrekkend  vervoerder  heeft  niet 

meegewerkt. Bushaltes of aanduidingen bij haltes zouden bv. door Connexxion worden verwijderd of 

aangepast, echter, dat is niet altijd gebeurd. De opstart voor Syntus was lastig, maar zij is van mening 

dat er nu een overgang gemaakt moet worden naar een acceptabele situatie en naar het niveau dat 

in het programma van eisen is  voorgeschreven.  Voor de kerst  hebben PS daarover van haar een  

informatiebrief ontvangen.  Syntus heeft een verbeterplan opgesteld en dat zou na afloop van de 

kerstperiode tot een duidelijke verbetering moeten leiden. Syntus heeft daar met man en macht aan 

gewerkt  en  heeft  de  afgesproken  verbeteracties  uitgevoerd.  Voorbeelden  daarvan  zijn  extra 

versterkingsritten op de drukke trajecten, meer routeverkenning door chauffeurs, meer ruimte tussen 

de  ritten  waardoor  vertraging  achterwege  blijft.  Dat  heeft  in  de  afgelopen  week  tot  een  beter  

resultaat  geleid,  waardoor  er  minder  vertragingen  en  minder  rituitval  was.  Ook  is  de 

reizigersinformatie verbeterd. Er zijn nog steeds klachten maar het aantal neemt af. De chauffeurs 

wennen inmiddels aan de dienstregeling, waardoor het gaandeweg steeds soepeler gaat. Echter, het 

gewenste resultaat is nog niet bereikt en dat betekent dat provincie de gang van zaken nauwlettend 

blijft bewaken. Er is nog een verbeterslag nodig. Daarover worden met Syntus bindende afspraken 

gemaakt. Gelet op de houding van Syntus, heeft zij nog steeds het vertrouwen dat het verbeterplan  

door deze vervoerder succesvol zal worden uitgevoerd. De provincie zal er strak op sturen dat Syntus  

die naleeft. Bij de regiotaxi is gebleken dat interventies soms helpen om een extra verbeterstappen te  

kunnen zetten.

De  provincie  is  met  deze  vervoerder  een  relatie  van  7  jaar  aangegaan.  Om  die  reden  heeft de  

provincie in eerste instantie gekozen voor strak sturen en er boven op zitten maar wil nu nog niet met 

juridische instrumenten aan de  gang  gaan.  Zij  hoopt  dat  dat  moment  ook  niet  aanbreekt,  maar 

helemaal uitsluiten wil zij het ook niet.  

De komst van de nieuwe bussen heeft wat meer tijd nodig. Deze worden in april/mei verwacht, maar 

dat was al langer bekend. Syntus heeft reeds nieuwe bussen besteld, terwijl nog niet bekend was dat  

zij  de  nieuwe concessie  zou krijgen.  Direct  na  de rechterlijke  uitspraak zijn  er  nog meer nieuwe 

bussen besteld,  maar deze hebben een levertijd.  Ook dat veroorzaakt het defect  van het oudere 

materieel,  hoewel  dat  niet  valt  goed  te  praten.  Overigens heeft Syntus  veel  onderhoudsmensen 

ingezet die dag en nacht beschikbaar zijn. 

In enkele plaatsen, w.o. Leusden, is er nog veel onvrede over het nieuwe lijnennet. Daarover is ook in  

Leusden  meermalen  gesproken,  o.a.  zijn  daarover  informatieavonden  gehouden.  Er  zijn  goede 
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afspraken gemaakt en deze commissie heeft daarover ook een memo ontvangen. Binnenkort vindt  

het eerste gesprek plaats voor het verkrijgen van een goede afstemming tussen regiotaxi, buurtbus 

en belbus met de Syntus-bussen. Over enkele maanden zullen de resultaten worden geëvalueerd. De  

partijen zullen ook betrokken worden bij het proces om te komen tot een nieuw vervoerplan. De 

onvrede  die  er  al  in  Leusden  was,  is  in  alle  hevigheid  toegenomen,  nu  men  concreet  met  de 

wijzigingen in de dienstregeling werd geconfronteerd. 

Spreekster benadrukt dat er ook veel goed gaat, zoals ook uit de reacties te merken valt.  Echter,  

degenen die  tevreden zijn  laten  dat  minder  snel  merken  dan  degenen die  klachten  hebben.  Zij  

verwijst in deze naar de bus, waarover mevrouw Hoek sprak, die nu veel beter op de schooltijden  

aansluit  dan  voorheen.  Syntus  heeft  dat  goed  opgelost.  Ook  de  uitgangspunten  die  PS  in  de 

aanbesteding hebben vastgelegd, zoals meer reizigers in het OV en snellere lijnen, leveren positieve 

reacties op. 

Spreekster verwijst naar een rapport van Veilig Verkeer Nederland. Er waren klachten over de halte 

carpoolplaats bij Abcoude, met name met het oog op de sociale veiligheid. Zij is daarover in gesprek  

gegaan en heeft met belangenvertegenwoordigers de halte bekeken. Met de politie, de gemeente en  

de  ouderenorganisatie  is  gekeken  hoe  de  halte  voor  de  beleving  veiliger  kan  worden  gemaakt. 

Inmiddels is de halte aangepast en gemonitored zal worden of de sociale veiligheid toeneemt. 

Mevrouw  Hoek wijst  erop  dat  het  niet  alleen  ging  om  sociale  veiligheid  maar  ook  om 

verkeersveiligheid.  Immers,  het  rapport  waar  de  gedeputeerde  op  doelde,  ging  over  de  

verkeersveiligheid. 

Dat wordt door de gedeputeerde beaamd. Zij vervolgt dat VVN ook advies heeft uitgebracht over de 

route naar de halte, waar een fietspad maar geen voetpad is. Gesproken werd over de verlichting en 

over de vraag of er over een fietspad mag worden gewandeld. De gemeente De Ronde Venen is  

wegbeheerder en heeft op basis van dat advies besloten een voetpad en extra verlichting aan te  

leggen. Er is nog niet gekozen voor het advies van VVN om een nieuwe halte dichterbij de bebouwde  

kom van Abcoude aan te leggen, omdat dit extra reistijd vraagt. De provincie en Syntus vinden dat die  

maatregel een geringe meerwaarde op zou leveren. De halte in Abcoude wordt derhalve aangepast. 

De gemeente De Ronde Venen past het fietspad aan en past de verlichting aan. Daarmee worden de  

meeste knelpunten uit het rapport van VVN opgelost. 

Opmerkingen werden er zojuist ook gemaakt over de toegankelijkheid van de bussen. In die zin zijn er  

problemen met de oude bussen, maar ook werden er opmerkingen geplaatst  over de nieuwe 12 

meter bussen van Mercedes. PS hebben daar ook brieven over ontvangen, o.a. verwijst zij naar de  

brief van mevrouw Kooiman. PS hebben daarop inmiddels ook de reactie van GS ontvangen. Het komt 

erop neer dat de bussen aan alle wettelijke eisen voldoen, ook aan de eisen uit het bestek wat betreft 

toegankelijkheid. Dat laat onverlet dat passagiers moeten wennen aan de nieuwe bussen die anders 

zijn dan de vorige bussen, o.a. instap met rollator en het strak halteren van de bussen.

Met  Syntus  wordt  nagegaan  welke  aanpassingen,  die  mogelijk  zijn,  kunnen worden  gerealiseerd 

bovenop  de  wettelijke  voorschriften,  bv.  een  klapstoel  naast  de  plaats  voor  de  rolstoel  en  het  

aanpakken van verzakte haltes. Daarover wordt het gesprek met gemeenten aangegaan. 

Bij  de  aanbesteding  is  een  keus  gemaakt  om  het  zitcomfort  in  balans  te  brengen  met  de 

toegankelijkheid,  maar  nogmaals  merkt  zij  op  dat  met  Syntus  wordt  nagegaan  of  er  alsnog 

verbeteringen mogelijk zijn. 

De SP en de PvdA hebben een aantal schriftelijke vragen ingediend, met name over een kleine groep  

taxichauffeurs die geen groot rijbewijs hadden en door Connexxion werden ingezet op de kleinere  
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bussen  (niet  zijnde  de  buurtbussen).  De  antwoorden  op  de  vragen  worden  eerst  met  GS 

doorgenomen en gaan daarna naar de commissie. 

Terugkomend op de vraag van de ChristenUnie over het starten van een campagne, lijkt het haar 

goed  om  op  een  zeker  moment  positieve  publiciteit  te  genereren  voor  het  busvervoer  en  het 

taxivervoer. Wel wil zij eerst deze week en volgende week afwachten, ook al onderkent zij dat de 

vervoerder zich inspant om verbeteringen door te voeren. Daarna wil zij graag met PS bezien hoe 

vorm kan worden gegeven aan een campagne. Het idee vindt zij heel goed om positieve publiciteit  

rond het nieuwe vervoer te genereren. Daarvoor moet het juiste moment worden gekozen. 

De heer  Van Essen vraagt nogmaals waarom er te weinig chauffeurs door Syntus konden worden 

overgenomen en of er extra aandacht wordt besteed aan het oplossen van de klachten in Soest. Hoe 

zijn die zorgen over de klachten in Soest weg te nemen?

Het voorstel  van de ChristenUnie over het inzetten van een campagne spreekt ook hem aan.  Hij  

vraagt of de gedeputeerde toezegt dat nader te gaan uitwerken.  

Mevrouw Hoek signaleert dat de raad van De Ronde Venen inderdaad bereid is tot aanleg verlichting 

en een voetpad, echter, de gemeente is niet bereid dat te betalen. Zij wil daar duidelijkheid over 

hebben.

Mevrouw  Schneiders vraagt om een reactie van de gedeputeerde op haar  opmerkingen over  de 

juridische houdgreep waarin partijen zich bevonden en hoe dat voortaan kan worden voorkomen. 

De heer  Bosman memoreert dat de eerste contacten tussen de chauffeurs en Syntus positief waren.  

Dat zou een heel goed begin zijn geweest, ware het niet dat er onverwacht een mail van Syntus kwam  

over de chauffeurs van de kleine busjes. Het is heel jammer dat de positieve grondhouding daardoor  

omsloeg. Nu is er door Syntus een groepje oudere chauffeurs op gesprek gevraagd en hij is benieuwd  

hoe dat gaat aflopen. Zijn suggestie is om, bij de start van de communicatiecampagne, eerst snel de 

klachten  af  te  handelen.  Dat  loopt  nu  enorme  vertraging  op.  Tevens  is  het  belangrijk  eerst  de  

dienstregelingknelpunten  op  te  lossen.  Dat  zou  een  positieve  impuls  geven  aan  een  te  starten 

communicatiecampagne. 

De heer Travaille vraagt of de toegankelijkheid van de bussen voor ouderen en gehandicapten wordt  

opgelost. Moet dan worden gewacht op de nieuwe bussen in mei? Ook hem spreekt een campagne 

wel aan, dat sluit aan bij zijn oproep om het OV serieus te nemen en te zorgen dat deze topregio 

duurzame mobiliteit  heeft. Ook hij  staat op het standpunt dat eerst de klachten moeten worden  

opgelost, alvorens er met een campagne wordt gestart. Waarschijnlijk zal dat pas in de tweede helft 

van het jaar kunnen gebeuren. Eerst moeten de klachten zijn opgelost, anders komt zo’n campagne  

niet geloofwaardig over. 

De heer  Wagenmans krijgt het gevoel dat er nu zaken naar voren worden geschoven die voor de 

reizigers niet verstandig zijn. De campagne wordt naar achteren geschoven, de bussen komen pas in  

april en er wordt gewerkt aan oplossingen die voor reizigers tamelijk onzichtbaar zijn. Er is nu een  

periode achter de rug met een groot aantal slechte ervaringen. Nu moet er wat hem betreft een  

tussenstap gezet worden, waardoor duidelijk wordt dat er concreet aan oplossingen wordt gewerkt. 

De verbetermaatregelen moeten zodanig worden gemonitored dat de reiziger het vertrouwen mag 
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hebben dat al die punten worden opgepakt. De suggestie om klachten snel af te handelen vindt hij  

heel  waardevol.  Dat  is  een  tussenstap  alvorens  met  de  campagne  te  starten.  Hij  vraagt  of  de  

gedeputeerde daarin wil meegaan. Het vertrouwen moet worden teruggewonnen, niet door te doen 

alsof  alles  nu  is  opgelost,  maar  door  aan  te  geven  dat  de  provincie  zodanig  monitord  dat  het 

vertrouwen er is dat de verbeteringen tot stand komen. De gemeenten Soest en Amersfoort hebben 

de verwachting dat de provincie vandaag stappen zet, zodat zij in contacten op gemeentelijk niveau 

reizigers naar oplossingen kunnen verwijzen. Spreker wijst nogmaals op de knelpunten die zich in het  

gedrag van chauffeurs voordeden.  Dat hangt waarschijnlijk  samen met de aanloopproblemen. De 

PvdA kreeg  klachten  over  asociaal  gedrag  van  chauffeurs  die  zich  erg  klantonvriendelijk  hebben 

gedragen. Dat beeld moet naar het oordeel van de PvdA echt van tafel. Dat kan alleen maar wanneer 

de provincie dit punt daadwerkelijk oppakt. Hij pleit niet voor sancties maar voor een regiefunctie van 

de provincie. 

De heer  Schaddelee verduidelijkt dat hij niet pleit voor een soort goed nieuws campagne. Juist in 

deze  fase  is  maximale  transparantie  nodig,  maar  ook  het  uitstralen  van  maximaal  vertrouwen. 

Aangegeven moet worden dat er, na vele aanloopproblemen, heel hard door vervoerder en provincie  

aan inhoudelijke oplossingen en een snelle klachtenafhandeling wordt gewerkt en dat de provincie 

het vertrouwen heeft dat de vervoerder dit adequaat oppakt en afhandelt. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof gaat zich beraden over de vraag of er nu al actief een persbericht moet  

uitgaan vanuit de provincie. Syntus rijdt nu vier weken en de provincie bewaakt de voortgang van de  

verbeterplannen  nauwlettend.  Vrijwel  dagelijks  vindt  er  overleg  met  Syntus  plaats.  Voor  het 

kerstreces heeft zij bestuurlijk overleg met Syntus gehad over het verbeterplan dat op 9 januari is  

besproken. Deze week vinden er op directieniveau gesprekken plaats en de verbeteringen worden 

inmiddels zichtbaar. 

De  PvdA  signaleerde  klachten  van  reizigers  over  asociaal  gedrag  van  chauffeurs.  Zij  vraagt  of 

dergelijke klachten ook nu nog binnenkomen. Zij meent dat die klachten alleen tijdens de startfase 

binnenkwamen en dat heeft geleid tot instructielessen voor chauffeurs.

Aandacht werd gevraagd voor de situatie in Soest. Alle gemeenten waar Syntus rijdt worden gelijk 

behandeld, met daarbij de constatering dat zich in Leusden de grootste wijzigingen voordeden ten 

opzichte  van  de  oude  dienstregeling.  Ook  naar  aanleiding  van  de  insprekers  in  de 

commissievergadering is  er meer overleg in die gemeente gevoerd dan in Soest.  Alle gemeenten 

hebben het aanbod gekregen om in overleg te gaan over Syntus, mocht die behoefte er zijn. 

Spreekster meent dat er geen sprake is geweest van een juridische houdgreep. Voor de overgang van 

het personeel zijn er duidelijke wettelijke voorschriften en het is niet aan de provincie om daarin 

wijzigingen  aan  te  brengen.  De  provincie  is  gebonden  aan  de  Wet  personenvervoer  2000  die 

voorschrijft dat de nieuwe vervoerder de chauffeurs, in dienst van de vorige vervoerder, dient over te  

nemen.  Later  bleek  dat  Connexxion  veel  met  inhuur  werkte  en  daarvoor  gelden  weer  andere  

voorschriften. Echter, dat werd pas heel laat bekend. 

De nieuwe bussen zijn onmiddellijk na de datum van de uitspraak van de rechter door Syntus besteld,  

echter,  wel  rekening  moet  worden  gehouden  met  levertijd.  De  provincie  kan  die  levertijd  niet 

verkorten.

Mevrouw Schneiders meent dat, alles aanhorend, er toch wel sprake is geweest van een juridische 

houdgreep. Er waren allerlei constructies die ertoe hebben geleid dat het vervoer niet goed geregeld 
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kon worden. Zij vraagt of alsnog inzichtelijk kan worden gemaakt waardoor dat werd veroorzaakt. Zijn 

er zaken die de provincie wel kan ondernemen?

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof begrijpt dat de juridische houdgreep nu wordt gekoppeld aan het niet 

kunnen instappen in een bus. Het punt is dat bussen dicht bij een halte moeten kunnen parkeren om  

minder validen de mogelijkheid te bieden in de bus te stappen of gebruik te kunnen maken van de  

achteringang met hun rollator. Dat heeft niets met een juridisch kader te maken, maar wel met het 

feit dat de chauffeurs met de bussen moesten leren rijden.

Mevrouw  Schneiders doelt  niet  op de klachten over  het instappen.  Het gaat  haar erom dat een 

passagier in het OV geen boodschap heeft aan de juridische kaders. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof memoreert dat Syntus nu vier weken op weg is, maar het bedrijf moet 

nu wel de overstap maken naar het dienstverleningsniveau dat is  overeengekomen. De provincie  

heeft voorwaarden gesteld in het programma van eisen, in het belang van de reiziger die van A naar B  

wil. Daar wordt nu op in gezet met het verbeterplan dat is ontwikkeld. Zij vindt het juridisch kader wel 

van  belang  maar  nu  gaat  het  om  het  bereiken  van  de  overeengekomen  kwaliteit  van  de 

dienstverlening.  De  heer  Travaille  vroeg  wanneer  de  aanpassingen  in  de  bus  kunnen  worden 

verwacht. Inmiddels hebben de chauffeurs al extra instructies gekregen. Er komt een klapstoel naast 

de plaats voor de rolstoelgebruiker. Die aanpassingen worden nu al gedaan. Spreekster bewaakt de 

verbeteringen  nauwlettend,  net  zoals  met  de  regiotaxi  is  gebeurd.  Daarvoor  wordt  ook  de 

escalatieladder gebruikt.  Gesprekken vinden ook plaats op het niveau van afdelingshoofden, directie 

en bestuur.

Mevrouw Hoek stelde een vraag over De Ronde Venen. Het signaal dat De Ronde Venen niet bereid is  

te  betalen  voor  de  aanpassingen,  is  spreekster  niet  bekend.  Zij  zal  contact  opnemen  met  de 

wethouder om dit te verifiëren. De gemeente is immers verantwoordelijk voor de uitvoering van de  

aanpassingen.  

Mevrouw Hoek verduidelijkt dat De Ronde Venen op het standpunt staat dat de gemeente niet heeft 

gevraagd  om  aanpassing  van  de  buslijn  en  de  vraag  is  dan  wie  er  voor  de  verandering  

verantwoordelijk is. Voorts begrijpt zij dat de wensen voor de bus, wat betreft toegankelijkheid voor 

minder validen, niet zijn meegenomen in de nieuw bestelde bussen. Zijn de nieuwe bussen in dat  

opzicht nog niet  aangepast? Zij  maakt zich daar grote zorgen over en dringt aan op snelle  actie. 

50PLUS vindt het erg belangrijk dat ook minder validen van de bussen gebruik kunnen maken. 

De heer  V.d. Dikkenberg meent dat, wanneer er nu met een publiekscampagne wordt gestart, de 

indruk wordt gewekt dat de provincie twee petten op heeft, temeer daar op de website van Syntus te 

lezen is dat de gedeputeerde blij is met de start van Syntus en dat de reizigers eindelijk weten waar ze 

aan toe zijn. Die conclusie kan vanmiddag nog niet worden getrokken, zo meent hij. 

De heer Wagenmans komt terug op de vraag van de gedeputeerde of bepaalde klachten van recente 

datum zijn. Het gaat om klachten die vorige week zijn binnengekomen. Dit punt is derhalve nog niet  

geheel van tafel. In de discussie over de lessons learned mist hij welke aspecten nu al kunnen worden  

gesignaleerd  met  betrekking  tot  vervolgtrajecten.  Er  zijn  kennelijk  knelpunten  geweest  in  de 

verwachting omtrent de overgang van de chauffeurs. De PvdA ging uit van het integraal overnemen 

van chauffeurs  zonder kans op ontslag.  Hij  begrijpt  nu dat  er  chauffeurs  via  uitzendbureaus zijn  

ingeschakeld bij Connexxion die buiten de informatie en de overgang zijn gebleven. Wat hem betreft 

is dit een lesson learned waarmee rekening moet worden gehouden. 
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Terugkomend op de juridische houdgreep is het de vraag of alle eisen in het programma van eisen op 

radicale wijze moet worden meegenomen of dat het verstandiger is daarin te doseren. Wellicht dat 

risico’s wegens ingrijpende veranderingen kunnen worden geminimaliseerd door deze fasegewijs op 

te lossen. Wellicht dat de juridische houdgreep dan minder aan de orde is. Zo was er discussie met  

Abcoude en het niet kunnen verplaatsen van bepaalde buslijnen, omdat daarover al afspraken waren 

gemaakt. Wellicht dat dit gedurende de rit beter kan worden ingepast.  

Het  is  de  heer  Van  Essen nog  steeds  niet  duidelijk  of  de  bussen  die  in  mei  gaan  komen beter  

toegankelijk  zijn  dan  de  huidige  bussen.  Die  indruk  kreeg  hij  niet  uit  de  antwoorden  van  de 

gedeputeerde. Hij vraagt nogmaals waarom het aantal chauffeurs dat Syntus over kreeg veel lager  

was dan verwacht. 

Mevrouw Schneiders geeft aan dat het haar niet gaat om allerlei wetgevingsdiscussies. Zij schatte in 

dat het met de valse start van Syntus wel mee zou vallen, maar dat bleek niet zo te zijn. Zij wil dat het  

niet meer kan voorkomen dat een bedrijf het een nieuw bedrijf onmogelijk kan maken het werk goed  

te doen.

De heer Bosman stelt dat, wanneer een dienstregeling een heel groot knelpunt bevat, bv. in Leusden 

en in Soest, er op een zeker moment een verbeterplan moet komen. Dan kan er sprake zijn van een 

juridische  houdgreep.  Hij  vraagt  wanneer  er  op  zijn  vroegst  verbeteringen  in  de  dienstregeling 

kunnen worden doorgevoerd. 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt  dat  ook  de  nieuwe  bussen  van  Syntus  voldoende 

toegankelijk zullen zijn. Echter, het gaat om extra verbeteringen die door reizigers worden gewenst. 

De  bussen  zijn  voldoende  toegankelijk,  maar  reizigers  zijn  andere  bussen  met  andere 

instapmogelijkheden gewend. De bussen zijn ook nu wel degelijk toegankelijk voor minder validen,  

echter, in het gebruik hebben reizigers andere, aanvullende wensen. Daar geeft Syntus gehoor aan. 

De provincie heeft vooraf voorschriften meegegeven over het zitcomfort, extra beenruimte e.d. en 

dat zijn keuzes geweest. De nieuwe bussen waren al besteld voordat Syntus ging rijden.

Spreekster is voorts van oordeel dat de dienstregeling geen fouten bevat. Het gaat om keuzes die in  

de dienstregeling gemaakt zijn,  ook in Leusden.  Enkele PS-leden gaven aan dat er een verkeerde 

keuze is gemaakt, maar dat is geen fout. Wel was er een fout waar mevrouw Hoek haar op heeft  

gewezen, nl. dat de dienstregeling van de bus niet op schooltijden aansloot, waardoor leerlingen 50  

minuten moesten wachten. Syntus heeft dat inmiddels hersteld. 

De heer Bosman verduidelijkt dat hij niet sprak van fouten maar van knelpunten. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof licht toe dat er in de dienstregeling in de gemeente Leusden inderdaad 

behoorlijke  wijzigingen  plaatsvinden.  Daarom  is  ook  afgesproken  dat  in  februari  de  eerste 

bevindingen dienaangaande worden doorgenomen, terwijl in maart de gesprekken over het nieuwe 

vervoersplan van start gaan. Dan zal duidelijk worden of er andere keuzes moeten worden gemaakt in  

Leusden of dat reizigers inmiddels toch aan de dienstregeling gewend zijn. Zij kan daar nu nog niets 

over zeggen. In het nieuwe vervoersplan zullen wellicht aanpassingen worden opgenomen. 

Wat betreft het aantal medewerkers, licht zij toe dat de inhuur van chauffeurs door Connexxion pas 

duidelijk  is  geworden  na  overhandiging  van  de  personeelslijsten.  De  personeelslijsten  zijn  pas 

openbaar gemaakt na een kort geding dat door Syntus moest worden aangespannen. Dat is heel  

moeizaam  verlopen.  Connexxion  heeft,  ondanks  afspraken,  de  personeelslijsten  heel  laat 
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overhandigd, pas nadat daarover een kort geding plaatsvond. De provincie heeft dat niet kunnen 

beïnvloeden. Wel vindt ook zij dat, wanneer er zaken zijn die beter op andere wijze hadden moeten  

worden aangepakt, het goed is daarnaar te kijken. Dat geldt overigens voor alle concessies. Voor 

Syntus vindt zij dat nog te vroeg, omdat deze vervoerder pas vier weken van start is. In totaal heeft 

Syntus 450 chauffeurs overgenomen van Connexxion, terwijl er 600 chauffeurs nodig zijn. 

De heer Van Essen vraagt hoe het kan dat Syntus op een veel hoger aantal chauffeurs had gerekend 

dat over zou komen, dan er in werkelijkheid gebeurde. 

De  heer  V.d.  Dikkenberg vindt  dat  er  snel  voorbij  wordt  gegaan  aan  de 

toegankelijkheidsproblematiek. Hij begrijpt van de gedeputeerde dat er reizigers zijn die aanvullende 

eisen stellen. De SGP staat op het standpunt dat de overheid in het OV pal moet staan voor de groep,  

die dergelijke eisen nodig heeft. Minder validen moeten te allen tijde worden gefaciliteerd om zo 

mobiel mogelijk te zijn. 

Mevrouw Hoek vraagt of de gedeputeerde ervan op de hoogte is dat de buurtbussen de deuren niet  

open kunnen doen, strak bij de opstap- en uitstapplaats, en derhalve niet goed kunnen aansluiten op  

de haltes. De bussen parkeren daar nu enigszins vandaan, zodat de deuren wel open kunnen, echter  

voor minder validen en slechtzienden is dat problematisch. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof antwoordt dat dit kan worden veroorzaakt door de bus maar ook door 

de instap. Zij neemt het signaal mee.

Zij  beaamt  dat  toegankelijkheid  een  belangrijk  onderwerp  is,  dat  is  ook  als  een  belangrijk  

uitgangspunt in het programma van eisen meegenomen. GS gaan daar zeker niet gemakkelijk aan 

voorbij. De maatregelen die door minder validen en rolstoelgebruikers zijn aangedragen, pakt Syntus 

serieus op. Zij wil deze problematiek beslist niet bagatelliseren. 

Nogmaals  gaat  zij  in  op  de  vraag  waarom  Syntus  niet  wist  hoeveel  personeelsleden  er  zouden 

overkomen. Dat wordt pas duidelijk wanneer de personeelslijst van de oude vervoerder op grond van  

de Wet personenvervoer 2000 overgaat naar de nieuwe vervoerder. Daar staat een bepaalde termijn  

voor. Echter, er was een kort geding voor nodig alvorens Connexxion die lijst aan Syntus gaf. Daaruit  

bleek  dat  Connexxion  veel  gebruik  maakte  van  inhuur.  Eerder  is  ook  gesproken  over  mogelijke 

werkverdringingseffecten.  Dat  was  niet  het  geval.  Er  werden  ook  extra  dienstregelingsuren 

aangeboden.

Belangrijk vindt zij het ook de goede effecten van de nieuwe concessie te bezien. Het is goed om t.z.t.  

na te gaan of er door de provincie een positieve uiting naar buiten kan worden gebracht.  Zij staat nog  

steeds achter haar uitspraak, die kennelijk op de website van Syntus staat, gedaan tijdens de opening. 

Echter, er is nog wel wat nodig om het goede gevoel van toen ook in de komende periode te kunnen  

vasthouden. 

De voorzitter rondt het debat over dit agendapunt af. 

3.3 Statenbrief BO MIRT

De voorzitter memoreert dat de commissie MME, naar aanleiding van een eerdere vergadering, heeft 

gevraagd  dit  onderwerp  ter  bespreking  te  agenderen.  Vooraf  zijn  er  vragen  geïnventariseerd  en 

rondgestuurd. 
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De heer Bosman stelt de volgende vragen:

 Er worden in de MIRT drie hoofdzaken onderscheiden, nl. gebiedsverkenning Utrecht-Oost,  

Utrecht-Leiden en de Rijnbrug Rhenen. De gebiedsverkening Utrecht-Oost is helder uitgelegd,  

maar de andere twee onderwerpen in het geheel niet. Hij vraagt dienaangaande om meer 

concrete informatie. Dat kan ook schriftelijk.
 Het knooppunt Rijnsweerd is redelijk uitgewerkt maar Leidsche Rijn-Merwedekanaal minder, 

terwijl knooppunt Overvecht helemaal niet is uitgewerkt. Dat baart de SP zorg. Het stermodel 

Utrecht zou langzamerhand worden omgebouwd tot een knooppuntennet om de binnenstad 

te  ontlasten.  De  vraag  is  of  dat  wordt  losgelaten,  nu  er  niets  meer  te  lezen  valt  over 

knooppunt Overvecht. Als dat het geval is, dan wordt dat zeer door de SP betreurd. 

De heer Mourik vindt de procedure wat lastig. Fracties hebben vragen ingediend en hij had gerekend  

op beantwoording daarvan. Hij vraagt of het nu gaat om politiek inhoudelijke vragen of anderszins.

De voorzitter verzoekt de fracties de reeds gestelde vragen kort aan te stippen, zodat helder is welke 

vragen  er  nog  over  zijn,  aangezien  er  ook  vragen  separaat  zijn  beantwoord.  Ook  kan  worden 

aangegeven of een vraag schriftelijk kan worden afgedaan.  

De  heer  Wagenmans is  door  de  woorden  van  de  voorzitter  enigszins  in  verwarring  gebracht.  In 

december heeft de commissie een brief ontvangen over de BO MIRT. Vastgesteld werd dat het om 

ingrijpende zaken ging. De commissie heeft toen kenbaar gemaakt behoefte te hebben om met GS 

van gedachten te wisselen hoe hiermee moet worden omgegaan in aanloop naar het traject rond het  

plan van aanpak. De PvdA heeft de behoefte om in deze commissievergadering van gedachten te 

wisselen over met name de gebiedsvisie Utrecht-oost. Dat plan refereert sterk aan de opgave van  

mobiliteit voor een groeiende stad en een groeiend gebied. Daarover worden nu voorstellen gedaan 

die zo ingrijpend zijn, dat daarover eerst inhoudelijk en procedureel moet worden nagedacht. Hij mist 

de duidelijkheid hoe met voorliggende voorstellen moet worden omgegaan. Wordt dit inhoudelijk 

besproken als commissie, als PS of samen met andere belanghebbende partijen? Om die reden heeft 

hij vragen gesteld die daaraan refereerden, bv. over status, proces, de mogelijkheid van aanleg van 

een station en spoorlijn door een kwetsbaar gebied. Moeten daar kaders voor worden gesteld die er 

wellicht toe kunnen leiden dat bepaalde opties niet behoeven te worden onderzocht, omdat deze 

onverenigbaar zijn met andere provinciale belangen? Hij wil graag eerst een dergelijke inhoudelijke 

discussie voeren, gelet op het publieke en maatschappelijke belang van dit onderwerp. Belangrijk is 

het kaders aan de voorkant te bespreken. Om die reden heeft hij vragen gesteld en verwachtte hij een 

inhoudelijke discussie in deze vergadering. 

De heer  Schaddelee memoreert dat er in 2016 twee keer een bijeenkomst heeft plaatsgevonden 

waarin dergelijke kaders konden worden meegegeven, echter, niet alle fracties waren toen aanwezig. 

Mevrouw Schneiders meent dat het in dit verband niet meer om kaders gaat, maar om de concrete 

uitwerking daarvan.  D66 wil graag bij die stap worden betrokken. 

De heer Travaille leest in de stukken dat het veelal gaat om vraaggestuurde mobiliteitsopgaven. De 

PvdD wil benadrukken dat het sturen van de vraag zelf ook een belangrijk aspect is in de oplossing 

van dit probleem. De vraag is hoeveel mobiliteit er ontstaat. Gedacht kan worden aan oplossingen als 
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spitsmijden, thuiswerken of slimme koppeling op locaties, zoals meer universiteiten op het centraal  

station of andere maatregelen. Hij vraagt of expliciet de vraagsturing van de mobiliteit kan worden 

meegenomen, zodat niet alleen vragen worden opgelost, maar ervoor wordt gezorgd dat bepaalde 

knelpunten niet gaan ontstaan. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof verwijst naar de quick scan, die behoort bij de besluitvorming over de 

gebiedsverkenning Utrecht-oost en een mogelijk tweede station, waar de heer Wagenmans een vraag  

over  stelde.  Arcadis  heeft opdracht  gekregen om een quick  scan op te  stellen van alle  voor-  en  

nadelen, omdat dit als mogelijke oplossingsrichting werd genoemd. Zo wordt nagegaan of het hier 

om een serieuze oplossingsrichting gaat. Overigens zit  men nog niet in de fase dat een bepaalde 

oplossing al wordt omarmd. Alle oplossingsrichtingen worden momenteel in kaart gebracht. In de 

pers leek het alsof het om een voldongen feit zou gaan, maar dat is beslist niet het geval. Het gaat om  

een technisch verkennend onderzoek. Het is juist dat er meerdere bijeenkomsten over dit onderwerp 

hebben plaatsgevonden, waar de ChristenUnie zojuist ook aan refereerde. In het voorjaar zal het plan 

van aanpak met deze commissie worden besproken. Het rijk wenst een programmatische aanpak. De  

(on)bereikbaarheid  van  Utrecht  is  inmiddels  op  de  kaart  gezet.  Op  basis  van  de  vorige  

knelpuntenanalyses  werden  de  knelpunten  rond  Den  Haag  en  Amsterdam  urgenter  geacht,  ook 

omdat er al veel maatregelen voor Utrecht zouden worden genomen. Op korte termijn kwam Utrecht  

niet in de knelpuntenanalyse voor. Nu liggen er nieuwe knelpuntenanalyses voor en daaruit blijkt dat 

Utrecht ook op de korte termijn wat bereikbaarheid betreft wel degelijk een knelpunt gaat vormen.  

De problemen leken eerst alleen voor de lange termijn te ontstaan, maar komen nu ook op de korte 

termijn voor. De provincie werkt samen met RWS, de gemeente Utrecht en de regio gemeenten aan 

een programmatische aanpak. Het plan van aanpak zal in het voorjaar met deze commissie worden 

besproken.  De  heer  Travaille  vroeg  of  de  vervoersvraag  kan  worden  beïnvloed.  Daarvoor  is  het 

programma Beter Benutten ontworpen dat voor de gehele provincie Utrecht wordt uitgerold.  De 

groeiscenario’s zijn bekend. Daarover zijn verschillende presentaties gegeven. Zij is bereid dat ook toe  

te voegen aan het plan van aanpak. Ook kan zij laten zien wat er met Beter Benutten kan worden 

bereikt en wat niet. Zij komt daar bij de presentatie van het plan van aanpak graag op terug. 

De SP stelde een vraag over de Rijnbrug. Daar is aan het begin van deze commissievergadering bij stil  

gestaan. Er is ook een verkenning gaande over de N201 en ook daarover is eerder in deze vergadering 

gesproken.

Opmerkingen zijn gemaakt over Overvecht als overstapstation. Dat baart ook GS de nodige zorg. Zij  

zegt toe daar schriftelijk op terug te zullen komen en dat geldt ook voor de verkenning voor de sporen 

driehoek. 

De heer Van Essen licht toe dat GroenLinks niet de verwachting had over dit onderwerp uitsluitend 

vragen te stellen die door de gedeputeerde zouden worden beantwoord. GroenLinks verwachtte met  

de statenleden onderling een goede discussie aan te gaan over de opgave die voor ligt, de grootste  

bereikbaarheidsuitdaging voor de regio, gekoppeld aan gezondheid en leefbaarheid. Hij stelt voor die  

discussie nu aan te gaan. 

GroenLinks staat op het standpunt dat de gebiedsverkenning Utrecht-Oost nog onvoldoende concreet  

is  uitgewerkt.  Dit  verdient nadere concretisering.  In de studie van Arcadis wordt ingegaan op de 

mogelijkheden van een station bij het Sciencepark. GroenLinks stelt voor om bij het vervolgtraject de 

gemeenten Utrecht, Bunnik en de U10-gemeenten alsmede NS en Prorail nadrukkelijker te betrekken. 

Overigens heeft hij begrepen dat de gedeputeerde dat ook van plan is.
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De  studies  overziend,  constateert  GroenLinks  dat  de  grote  uitdagingen  zich  vooral  in  de  steden 

voordoen.  Daar  gaat  de  mobiliteit  groeien,  maar  ook  het  aantal  inwoners  en  het  aantal  

arbeidsplaatsen, met name in de gemeenten Utrecht en Amersfoort. Binnen Utrecht gaat het om de 

A12-zone, Merwedekanaal, Centrum, Rijnsweerd en Sciencepark: daar liggen de grootste uitdagingen 

richting 2030/2040. De omvang van de groei bevat nog wel de nodige onzekerheid. De uitdagingen  

hebben vooral betrekking op het openbaar vervoer en spoorvervoer en dat past weer in het landelijk  

toekomstbeeld OV 2040. Daarin wordt expliciet  genoemd dat grootschalig  openbaar vervoer met  

name geschikt is voor het vervoer van grote groepen mensen in de drukbevolkte gebieden en als  

snelle verbindingen tussen verder uit elkaar gelegen stedelijke regio’s. Vooral in de twee grote steden 

van deze provincie heeft men daarmee te maken. De vraag is niet of er een schaalsprong in het OV-

systeem nodig is, maar hoe deze er uit moet gaan zien. De uitwerking van DHV/Royal Haskoning over  

“Het toekomstbeeld OV Midden Nederland” biedt een goed overzicht van de verschillende opties  

met de netwerkperspectieven. GroenLinks wil t.z.t. graag van gedachten wisselen over de vraag of de 

provincie voorstander is van een tweede tram of een station op het Sciencepark of andere opties. De 

analyse voor het toekomstbeeld-OV verdient op korte termijn een vervolg.

De  voorzitter verduidelijkt dat deze commissie in het voorjaar gelegenheid krijgt voor een breder 

debat over de invulling van het BO MIRT.

De heer  Mourik stelt het op prijs van GS een samenhangend overzicht te ontvangen over de vraag 

hoe de stukken moeten worden gelezen. Nu wordt er vooral over losse documenten gesproken.

De voorzitter licht toe dat de gevraagde samenhang door het plan van aanpak gaat ontstaan.

Mevrouw Hoek is eveneens van mening dat commissieleden nu de gelegenheid moeten krijgen met 

elkaar in debat te gaan. 

Uit eigen ervaring weet zij hoeveel tijd het kost om vanuit Veeland op tijd in Utrecht te zijn. Het 

autoverkeer richting de stad Utrecht wordt steeds drukker en de files langer.  H.i.  moeten ook de 

bedrijventerreinen in de buitengebieden worden gefaciliteerd. Daar is werkgelegenheid, echter het  

OV in het buitengebied is aan het verschralen. Daardoor zijn werknemers genoodzaakt toch de auto  

te gebruiken. 50PLUS pleit ervoor de buitengebieden (buiten de schil  van de stad Utrecht en het  

Sciencepark) niet uit het oog te verliezen. Daar moet breed in worden geïnvesteerd en niet alleen in  

het OV. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof komt terug op de gebiedsverkenning Utrecht-Oost. Zorg is er over de 

bereikbaarheid van de gehele provincie Utrecht. Er lopen ook andere BO MIRT-trajecten, zoals de 

N201, het Beter Benutten traject, de Rijnbrug en de ontwikkeling Limesbaan. GS hebben de bedoeling 

het plan van aanpak met PS te bespreken. Daarin worden de nieuwste NMCA-cijfers gepresenteerd, 

alsmede de oplossingsrichtingen. Het plan van aanpak zal in het voorjaar met deze commissie worden 

besproken.  Dat  lijkt  haar  het  goede moment  om in debat  te  gaan over  de vraag of  PS het  plan 

ondersteunen  richting  BO  MIRT  2017.  Daarnaast  lopen  er  andere  trajecten,  bv.  over  de  N201,  

waarover in maart een informatiebijeenkomst zal plaatsvinden. 

Met  betrekking  tot  de  gebiedsverkenning  Utrecht-Oost,  memoreert  zij  dat  er  vorig  jaar  

dienaangaande een MIRT-status is  toegekend.  Het rijk  heeft aangegeven oog te hebben voor het 

bereikbaarheidsvraagstuk in de regio, maar ook oog te hebben voor het internationale karakter en de 

urgentie  van  het  economisch  klimaat  van  Utrecht.  De  provincie  zal  het  rijk  nadrukkelijk  bij  het  
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vervolgproces betrekken. Graag wil zij met deze commissie in het voorjaar van gedachten wisselen in 

een breder perspectief over de gebiedsverkenning Utrecht-Oost en het plan van aanpak.

Mevrouw  Schneiders noemt (naar aanleiding van opmerkingen van mevrouw Hoek) Vreeland een 

paradepareltje. Zij vraagt met welk doel de BO MIRT vandaag opnieuw geagendeerd is. Zij begrijpt  

dat de commissie pas in het voorjaar van gedachten kan wisselen over dit onderwerp. Wordt er nu  

een tussenstap voorgesteld? 

De heer Wagenmans sluit zich bij die vraag aan. Wanneer er een plan van aanpak wordt opgesteld, 

dient men de inhoud en de doelen daarvan duidelijk voor ogen te hebben. Wellicht is men nu nog 

bezig met de uitwerking van de verkenning: is dat onderdeel van het plan van aanpak? Hij vraagt wat 

het kader omvat van dit plan van aanpak. Worden daarin de voorstellen uit de gebiedsverkenning 

nader uitgewerkt inclusief de voorstellen van Arcadis? Krijgt de commissie in deze procedure nog de 

gelegenheid  inhoudelijk  met  elkaar  de  discussie  aan  te  gaan  met  betrekking  tot  de  keuzes  die  

uiteindelijk  in  het  PvA  worden  opgenomen?  Hij  vindt  het  te  snel  nu  te  stellen  dat  de 

gebiedsverkenning het kader is en dat daar de vervolgstappen van worden gepresenteerd. Is dat het  

geval, dan pleit hij voor een tussenstap. 

De  heer  Joustra vraagt  naar  de  theorie  dat  er  meer  banen gaan  ontstaan,  door  een  groeiende  

bevolking. Hoe ziet de heer Van Essen dat? Is dat dezelfde theorie die stelt dat meer bevolking leidt 

tot meer consumptie en daardoor ook tot meer luchtverontreiniging e.d. Hoe kijkt GroenLinks tegen  

de vraag hoe het woon-werkverkeer van en naar de stad Utrecht kan worden tegengegaan? Moet de 

stad zo worden aangepast dat deze bewoonbaar wordt voor forenzen?

De heer Bosman benadrukt dat de knooppunten in deze discussie niet moeten worden vergeten. 

De heer Van Essen komt terug op de vragen van de VVD. Spreker baseert zich op het stuk van Royal  

Haskoning/DHV waarin prognoses staan met een hoog en een laag scenario voor het aantal inwoners 

en het aantal  arbeidsplaatsen in de gemeente Utrecht en in de regio.  Wat hem betreft moet de 

discussie worden gevoerd op basis van voorliggende documenten.

Mevrouw  Schneiders vraagt  nogmaals  of  er  vandaag  al  dan  niet  een  inhoudelijk  debat  wordt 

aangegaan. 

De voorzitter vraagt nogmaals aandacht voor het proces. Afgesproken is de inhoudelijke discussie te 

voeren in het voorjaar bij de presentatie van het plan van aanpak. 

De heer Van Essen komt terug op de woorden van de heer Wagenmans. Hij begrijpt dat ook de PvdA  

op het standpunt staat dat PS de gelegenheid moeten krijgen om aandachtspunten voor het PvA mee  

te geven. Hij sluit zich daar geheel bij aan. Hij wil heel graag aandachtspunten aan GS meegeven. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof memoreert dat de nieuwste NMCA-cijfers in het voorjaar beschikbaar 

zijn. Op dat moment is er ook meer zicht op de nieuwste knelpunten. Het is beslist niet zo dat er aan 

de BO MIRT-tafel al in concrete oplossingen/maatregelen wordt gesproken. Het rijk heeft uitdrukkelijk  

gekozen voor een programmatische aanpak. Dat betekent dat de provincie een programma moet 
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ontwikkelen. Daarvoor moeten alle oplossingsrichtingen in beeld zijn en daar is een plan van aanpak 

nodig. In voorliggend stukken worden er allerlei  oplossingen genoemd, rijp en groen door elkaar,  

maar deze moeten getrechterd worden in een programma. In het voorjaar zal over dat PvA met deze  

commissie van gedachten worden gewisseld. Wat haar betreft gaat het niet alleen over de stedelijke 

bereikbaarheid. Het heet niet voor niets gebiedsverkenning Utrecht-Oost. De regio gemeenten zijn 

hard nodig voor het leveren van de nodige voorzieningen ten behoeve van het Utrecht Science Park.  

Ook dat brengt een mobiliteitsvraag met zich mee. 

Mevrouw Schneiders vraagt wat het doel is van het onderwerp BO MIRT, dat vandaag op de agenda 

staat.

De heer Poort memoreert dat de commissie MME eerder heeft verzocht dit onderwerp te bespreken. 

In deze vergadering is daar ruimte voor. Van te voren zijn de vragen geïnventariseerd. Een aantal  

punten  heeft  ook  vandaag  de  revue  gepasseerd  en  andere  punten  zullen  in  het  PvA  worden 

meegenomen.  Het  gaat  derhalve  om  een  inventarisatie  van  vragen  en  de  bespreking  van  het  

vervolgproces. 

Mevrouw Hoek wil op voorhand input meegeven voor het PvA. Zij benadrukt dat verbreding van de 

wegen niet altijd de beste oplossing is. Soms is het zelfs beter wegen te versmallen waardoor er voor  

auto’s meer ruimte ontstaat om op snelwegen te ritsen. Op de A2 is de vijfde rijstrook oorspronkelijk  

bedoeld als op- en afrit, maar deze wordt nu als vijfde baan gebruikt aan weerszijden van de N201.  

Wanneer die baan weer als  op-  en afrit  wordt gebruikt,  komt er veel  meer ruimte om te  ritsen  

waardoor de doorstroming van het verkeer wordt versterkt. 

De heer Van Essen laat weten dat hij zijn inhoudelijke opmerkingen over het PvA naar de griffie zal  

mailen. Echter, de wijze waarop nu wordt omgegaan met deze grote uitdaging waarvoor PS aan de lat 

staat, noemt hij rommelig. De vorige keer heeft de commissie uitgesproken dat dit onderwerp als 

apart agendapunt moet worden besproken. Echter, nu is er de helft van de tijd gesproken over de  

vraag wat er nu eigenlijk besproken moet worden. Hij vindt dat jammer. Dat moet de volgende keer  

beter. 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof licht toe dat zij met de commissie in gesprek wil gaan over het PvA,  

echter,  dat  is  nog  niet  gereed.  Wellicht  is  het  onderwerp  wat  te  vroeg  geagendeerd.  Er  zijn  al  

meerdere  informatiebijeenkomsten  geweest.  Zij  onderschrijft  dat  het  om  een  heel  belangrijk  

onderwerp gaat. Zij gaat ervan uit dat alle fracties dan ook de discipline hebben om bij een volgende  

bespreking aanwezig te zijn.

Zij  twijfelt  over de vraag of er nu al uitgangspuntenlijstjes via de mail moeten worden verspreid,  

omdat de andere fracties daar weer niet op kunnen reageren. Het PvA wordt in gezamenlijkheid 

opgesteld. Alle mogelijke oplossingen die worden genoemd, zijn al eens eerder in beeld gebracht. Nu 

gaat het om het vinden van de beste oplossing voor het geschetste probleem; wellicht zijn er zelfs  

meerdere  oplossingen  denkbaar.   Wanneer  het  PvA  beschikbaar  is,  krijgen  alle  fracties  de 

gelegenheid daarover te spreken.

De heer  Wagenmans kan zich vinden in de opmerkingen van de heer Van Essen, maar ook in het 

voorstel om het debat te koppelen aan het PvA. Het PvA zal ook het resultaat zijn van een proces  

waar andere partijen bij betrokken zijn. Wel is zijn vraag op welke manier PS nog invloed kunnen  
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uitoefenen op de keuzes die in dit traject moeten worden gemaakt. Het traject met andere partijen  

zal  tot  een  zeker  committment  moeten  leiden  of  tot  mogelijke  verwachtingen.  PS  moeten  daar 

aanvoorafgaand de gelegenheid krijgen open en onbevangen over de grote thema’s in dit verband te  

spreken. Die mogelijkheid moet worden geboden, zonder in kadering vooraf. 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof laat weten dat er bij dit PvA geen point of no return is. In dat plan 

zullen geen verrassingen staan. Het PvA is immers gestoeld op de visie die er nu ligt. Het rijk heeft de  

provincie om een programmatische aanpak gevraagd over het Utrecht Science Park richting de stad, 

de  bereikbaarheid  rondom  het  USP,  ook  in  relatie  tot  het  onderliggend  wegennet  en  andere 

maatregelen die in de gebiedsvisie benoemd zijn. Daarover zal in het voorjaar met deze commissie  

worden gesproken. 

De heer Mourik verwijst naar het verslag van de commissie MME van november. Daarin staat dat in 

de huidige vergadering mogelijk al het PvA zou kunnen worden besproken. Waarschijnlijk is het punt  

om die reden geagendeerd en wordt duidelijk waarom inhoudelijke bespreking nog niet mogelijk is. 

De  heer  Van  Essen vraagt  of  Prorail  en  NS  betrokken  worden  bij  het  uitwerken  van  het  PvA. 

GroenLinks wil graag inzicht in het oplossend vermogen van de verschillende oplossingsrichtingen 

voor de OV-knelpunten zoals de bereikbaarheid van het USP. In hoeverre dragen de verschillende  

oplossingsrichtingen bij aan het vergroten van de bereikbaarheid? Hij vraagt of dat in beeld wordt  

gebracht.

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof bevestigt dat Prorail en NS betrokken worden bij het PvA. Eén van de 

oplossingsrichtingen is juist het beter benutten van de knooppunten en daarover wordt het gesprek 

gevoerd met Prorail en NS. 

De voorzitter rondt de behandeling van dit agendapunt af. 

3.4 Statenbrief Green Deal Duurzaam GWW 2.0

Dit agendapunt komt te vervallen. 

De heer  Wagenmans heeft gevraagd het ambitiedocument te mogen ontvangen, dat bij de Green 

Deal hoort. Ambtelijk is aangegeven dat dit nog niet beschikbaar is. De mededeling dat er een Green  

Deal  is  zonder  ambitiedocument,  vindt  hij  erg  mager.  Hij  vraagt  de  gedeputeerde  het 

ambitiedocument beschikbaar te stellen, zodra het gereed is. 

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof antwoordt dat het ambitiedocument morgen worden ondertekend. Dit 

document zal daarna naar deze commissie worden gezonden. 

3.5 Statenbrief dienstregelingsuren OV-concessies

De voorzitter memoreert dat dit punt op verzoek van de SP en de VVD is geagendeerd. GS hebben de 

eerste set vragen van de SP reeds beantwoord. 

De heer Bosman deelt mede dat wat Utrecht betreft de subsidie met 17,1% afgenomen. In de tekst 

staat:  “In  de  regio  Utrecht  is  de  subsidie  met  20% afgenomen en  daarmee is  het  netwerk  flink  

efficiënter geworden.” Bij het streekvervoer van de provincie is de subsidie met 21,9% toegenomen. 
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Dat wordt dan als een stabiel beeld omschreven. Hij vraagt hoe efficiënt het is als er twee nieuwe 

haltes  worden aangelegd  in  de Hooft Graaflandstraat  om het  wegvallen van servicelijn  15 op te  

vangen.  De  inwoners  van  Hoograven-Zuid  zijn  voortaan  31  minuten  onderweg  in  plaats  van  de 

gebruikelijke 7 minuten. Is dat efficiënt? De kernvraag moet volgens de SP zijn welk voordeel het de 

reiziger oplevert. Ook zijn er meer goed lopende buslijnen geschrapt. Daarmee is het OV goedkoper 

geworden maar daarmee nog niet efficiënter voor de reizigers. Hij kondigt aan dat er in Hoograven 

acties worden gepland voor het herstel van de directe lijn Hoograven-Zuid naar Vaartserijn.

De heer  Joustra deelt mede dat, als het zou bestaan, de VVD voorstander zou zijn van gratis OV.  

Voorliggend overzicht  toont  aan dat  er  in  de drukbevolkte  kern van de provincie,  nl.  Utrecht en  

directe omgeving, een goede slag gemaakt is in het efficiënter maken van het OV. Een overzicht vanaf 

het jaar 2000 is z.i. nodig om objectief te kunnen vaststellen of het OV verbeterd dan wel verslechterd 

is, gelet op de verzelfstandiging eerder deze eeuw. Helaas is er volgens de provincie geen verplichting 

om verder terug te gaan dan 7 jaar. Hij hoopt dat dit niet voor andere beleidsterreinen geldt, omdat  

dat zou betekenen dat de provincie zijn geschiedenis niet  terug kan halen.  Hij  stelt  de volgende 

vragen:

 Is er in eerdere notulen of rapporten iets te vinden over de gevraagde cijfers? Hij heeft het bv.  

over de periode van gedeputeerde Ger Mik.
 Zelf  vindt  hij  in  de  IPO-rapportage  2004  (rapport  decentralisatie  marktwerking  en 

aanbesteding in het openbaar vervoer) de opmerking terug dat Utrecht een dekkingsgraad 

had van 41%. Deze dekkingsgraad is nu veel beter.
 Mag de VVD concluderen dat in 12 jaar tijd de subsidiebijdrage voor het OV in de provincie  

Utrecht van 59% naar 50% is gedaald?
 Is er toch nog een manier om de dienstregelingsuren van 2004 te achterhalen?

 Het is opvallend dat de subsidie per dienstregelingsuur in de regio Utrecht flink daalt, maar in  

het streekvervoer langzaam oploopt.  Dat was de SP ook niet  ontgaan. Hoeveel  moet het 

vervoerstarief stijgen om een zelfde daling in het streekvervoer te bewerkstelligen?

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt  dat  de 41% subsidie  uitsluitend betrekking  heeft op de 

streekvervoerconcessie. Afgelopen jaar lag het niveau op 47% subsidie. Terugkomend op de vraag van 

de heer Bosman over de afname van 20% subsidie, memoreert zij  dat bij  UOV gesproken is over  

efficiëntere  inzet.  Dat  efficiënter  had  vooral  te  maken  met  de  inzet  van  het  materieel  en  de 

dienstregeling.  Met  hetzelfde  materieel  zijn  er  meer  dienstregelingsuren  mogelijk.  Daarover  is 

uitgebreid  gesproken  in  het  kader  van  de  dienstregeling  2016.  Daar  hoort  ook  een 

indexeringspercentage  bij.  In  Hoograven  wordt  op  een  vervangende  halte  ingezet  waardoor  de 

reistijden beperkt zullen toenemen. De laatste vraag van de VVD is technisch van aard en deze zal 

schriftelijk worden beantwoord, voor zover beantwoording mogelijk is. 

Gevraagd is naar de beschikbaarheid van gedateerde gegevens van de UOV concessie. In eerdere 

jaren bestond die concessie uit verschillende deelgebieden, uit meerdere vervoerders en waren er 

verschillende werkwijzen. Gefragmenteerde gegevens zijn wellicht wel beschikbaar, maar de vraag is  

of dat wel een voldoende betrouwbaar beeld zal opleveren. Derhalve is ervoor gekozen deze niet te  

verstrekken.

De heer  Joustra vraagt hoeveel de subsidiebijdrage voor het OV in voorgaande jaren in totaliteit is 

gezakt. De voorzitter laat weten dat de gedeputeerde deze vraag schriftelijk zal beantwoorden. 
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De  heer  Van  Essen begrijpt  dat  alles  nu  aan  DRU’s  wordt  gerelateerd,  om  zo  de  efficiency  te 

beoordelen. Hij meent echter dat reizigers niet zozeer in DRU’s geïnteresseerd zijn. Zijn voorstel is 

efficiencyanalyses  uit  te  voeren  op  basis  van  het  aantal  reizigerskilometers.  Dat  is  een  betere 

indicator voor de efficiency.

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof antwoordt dat er in DRU’s wordt afgerekend. Nog interessanter zou het 

zijn wanneer de gehele mobiliteitsketen in beeld is. Wellicht dat dit in de toekomst mogelijk is, maar  

zo ver is het nu nog niet. In deze concessies wordt nog in DRU’s afgerekend en dat is de basis van de  

betaling aan de vervoerder. Zij begrijpt wel het punt van de heer Van Essen.

De voorzitter rondt de behandeling van dit agendapunt af. 

3.6 Statenbrief tarieven OV

Dit onderwerp is op verzoek van de VVD geagendeerd. 

De heer  Joustra constateert  dat de reiziger zeer veel  waar voor zijn geld ontvangt. Per kilometer 

betaalt hij 13 cent, terwijl de werkelijke kosten 26 cent bedragen. Een ZZP-er mag van de fiscus een 

bedrag van 19 cent per gereisde autokilometer aftrekken. Waarom zijn de kosten per kilometer in het 

OV zoveel lager voor de reiziger? Bij welk tarief kan de subsidie  per dienstregelingsuur naar nul cent?  

Een  duurzaam OV  moet  zichzelf  kunnen bedruipen,  zonder  geld  van  buiten  af.  Is  de  opwaartse 

prijselasticiteit per kilometer berekend en getest in de afgelopen jaren? Als het beginsel “de vervuiler 

betaalt”  wordt  toegepast,  wat  is  dan  het  kilometertarief  voor  het  OV?  GS  geven  aan  dat  de 

tariefstijging per kilometer is getoetst door reizigersorganisatie ROCOV. Is het college van zins om bij  

eventuele toekomstige stijging van belastingen en/of leges ook de betalers daarvan te consulteren 

met de vraag of ze daarmee instemmen? 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt dat de 13 cent, de prijs voor een DRU, een kwestie van 

onderhandeling is. Wil men naar de ketenmobiliteit toe, dan is de vraag inderdaad interessant of 

alleen  de  huidige  gebruikers  erbij  moeten  worden  betrokken.  Is  dat  dan  een  representatieve 

steekproef?  Syntus  heeft laten  zien  dat  ze  nu  ook  de  autogebruikers  heeft meegenomen in  het 

gedrag. In de ketenmobiliteit wordt ook gekeken naar de oplossingen van deur tot deur. In dat kader  

kan het een interessante gedachte zijn om de groep waarnaar gevraagd wordt groter te maken. Zij  

neemt de suggestie van de VVD graag mee richting vervoerder. De andere vragen over de kosten van  

de DRU’s zullen schriftelijk worden afgehandeld. 

De heer Bosman vraagt hoe de winst kan worden uitgedrukt door het minder belasten van het milieu  

en de ruimte.

De  heer  IJssennagger is  voorstander  van  de  suggestie  van  de  gedeputeerde  om  een  bredere 

gebruikersgroep aan te spreken. Hij is een verstokte automobilist, maar wil graag verleid worden om 

het OV te gaan gebruiken, echter, dan moet hij wel een korting krijgen. Hij schrok van de enorme 

hoeveelheid  kortingproducten  die  er  voor  de  verstokte  OV-reiziger  is,  terwijl  de  incidentele  OV 

reiziger wellicht daardoor een hogere prijs moet betalen. Kan in het overleg met de vervoerder de 

suggestie worden meegenomen het aantal kortingsproducten wat te beperken?
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Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof antwoordt  dat  de  vervoerder  UOV  ook  veel  acties  heeft  om  de 

individuele gebruiker te verleiden van het OV gebruik te maken. Zij zal die marketingacties  alsnog 

doorgeven aan deze commissie. Daarnaast heeft de provincie meegewerkt aan het programma Beter  

Benutten,  ook  om  de  automobilist  in  het  OV  te  krijgen.  Daar  heeft  deze  commissie  een 

voortgangsrapportage over ontvangen. Zij neemt het punt mee in de gesprekken met de vervoerders.

De heer IJssennagger heeft een OV-jaarkaart aangeschaft. Hij wil bij het inchecken voor het OV een 

faire prijs betalen. Het is onplezierig dat hij eerst op de PC moet nagaan of er wellicht een korting van  

toepassing is. Dat stimuleert het OV-gebruik niet omdat dit klantonvriendelijk is.  

Gedeputeerde Verbeek-Nijhof meent dat de heer IJssennagger vooral doelt op de communicatie over 

de OV-prijzen. Er worden verschillende communicatiemiddelen ingezet. Zij zal een overzicht aan de 

commissie  doen  toekomen  van  hetgeen  er  nu  wordt  gedaan.  Zij  geeft  het  signaal  van  de  heer 

IJssennager door aan de vervoerder. 

De heer  Travaille sluit zich aan bij de opmerking van de PVV. Wanneer de eerste keer van het OV 

gebruik wordt gemaakt, moet het gemakkelijk gaan. De eerste stap is van het grootste belang. Kan 

men iemand verleiden tot gebruikmaking van het OV, en blijkt dat een goed product te zijn, dan zal  

het  ook een volgende keer  lukken.  Communicatie lost  op zich  niets  op,  het  moet  gaan om een  

gemakkelijk en eenduidig product, zonder al te veel keuzes. 

De heer  Bosman vraagt nogmaals hoe de winst wordt berekend wanneer het milieu en de ruimte  

minder worden belast. 

Gedeputeerde  Verbeek-Nijhof verwijst  naar  de  zero  emissie  bussen  die  nu  nog  om  een  extra 

investeren vragen. Dat maakt de vraag van de SP er niet eenvoudiger op. Zij kan die vraag nu niet 

beantwoorden.  

De heer Van Essen merkt op dat binnen Beter Benutten er een project is dat  “Pak het moment” heet.  

Dat komt tegemoet aan de opmerkingen van de heer Travaille.  Hij  is bereid de heer Bosman van 

nadere informatie te voorzien, als  het gaat over de winst  door minder milieubelasting en ruimte 

belasting, daar dat zijn vakgebied is. 

De voorzitter rondt de behandeling van dit agendapunt af. 

4. TER INFORMATIE 

4.1 Memo GS gedeputeerde Verbeek-Nijhof betreffende stand van zaken over gevolgen nieuwe 

lijnvoering

4.2 Memo GS gedeputeerde Verbeek-Nijhof betreffende regiotaxi perceel 1

4.3 Ingekomen email bewoner betreffende lijn 17 versus 77-78 Leusden

4.4 Statenbrief voortgang Beter Benutten

4.5 Statenbrief FUHB met de gemeente Soest inzake project De Ridder

4.6 Statenbrief bovenwettelijke leefbaarheids- en inpassingsmaatregelen Ring Utrecht

4.7 Statenbrief ontwikkelingen Uithoflijn

4.8 Statenbrief Uitvoeringsprogramma verkeersveiligheid 2015-2018
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5. SLUITING

Niets meer aan de orde zijnde, sluit de voorzitter, onder dankzegging voor ieders komst en inbreng, 

de vergadering. 
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